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ACTA DE SESSIÓ ORDINÀRIA De l'AJUNTAMENT PLE 

Mislata, a 27 de septiembre de 2018    

Hora: 20:00 horas 

 
Para proceder a la celebración de la sesión ordinaria, debidamente convocada, 

se reúnen en sesión pública, bajo la presidencia del Sr. Alcalde, D. CARLOS 
FERNÁNDEZ BIELSA, los Concejales: 

 DÑA. MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA 
 DÑA. JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ   
 D. JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA 
 D. ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ 
 DÑA. CARMEN LAPEÑA BUENO 
 D. JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ 
 D. ANTONIO ARENAS ALMENAR 
 DÑA. ANA MARÍA JULIÁN RUIZ 
 D. JOAQUÍN MORENO PORCAL 
 DÑA. MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA 
 D. JAVIER SANTES ALPUENTE 
 DÑA. DOLORES HORTELANO RAMÓN 
 D. JAIME LÓPEZ BRONCHUD 
 DÑA. JOSEFINA SAIZ GÓMEZ 
 D. ANTONIO SANCHIS NAVARRO 
 D. ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO 
 D. FERNANDO GANDÍA ESCORIHUELA 
 D. JAVIER GIL I MARÍN 
 D. JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ MURGUI 

 
 Excusa la seua assistència la Regidora Sra. MARÍA TERESA PEÑARRUBIA 
GIL. 
 
 Assistits per D. Luis Ramia de Cap Salvatella com a Secretari de la Corporació, 
assistix l'Interventor, D. Gustavo Adolfo Segura Horta. 
  

 1.- APROVACIÓ De l'ESBORRANY De l'ACTA DE LA SESSIÓ CELEBRADA 
PER L'AJUNTAMENT DE MISLATA EL DIA 26 DE JULIOL  DE 2018. 

 
De conformitat a allò que s'ha previngut en l'article 91.1 del vigent Reglament 

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se sotmet per la 
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Presidència a consideració de la Corporació l'esborrany de l'acta de la sessió 
celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 26 de juliol de 2018, que ha sigut remesa als 
Portaveus dels grups polítics, conforme disposa l'article 80.2 de l'esmentat text legal. 

Sotmesa a votació l'acta de la sessió celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 
26 de juliol de 2018, és aprovada per unanimitat. 

2.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE 2017.- 
 
Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i 

Especial De Comptes, favorable a l'aprovació del Compte general de 2017. 
 
Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 

diu que després del coneixement de la liquidació del pressupost que es va veure en el 
passat Ple de 26 de juliol es procedix a l'aprovació dels comptes generals de 2017, i 
que en el seu termini d'exposició al públic durant quinze dies hàbils i huit dies més, de 
conformitat amb la Llei Reguladora d'Hisendes Locals, no s'ha presentat al·legació, 
reclamació, inconvenients, ni cap observació, conforme queda acreditat en l'expedient 
mitjançant certificació de la Secretaria General, la qual cosa per si mateix és un bon 
símptoma del que serà l'aprovació dels comptes. 
 
 Prossegueix dient que, vist l'informe emés per Intervenció sobre el compte 
general, sobretot en el grau de compliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària, i 
atés que els comptes anuals de l'empresa mercantil NEMASA van ser també 
aprovades en la Junta General ordinària de 28 de juny de 2018, el criteri del seu grup 
sobre aquest assumpte és que són òptimes els comptes generals, i per això votarà a 
favor. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
anuncia el seu vot en contra d'aquests comptes generals. Explica els motius dient que 
el principal és que al seu grup municipal se li ha negat informació, la qual cosa li 
pareix especialment greu. En aquest sentit, diu que en aquest Ple se'ls va a continuar 
ocultant informació i es va a guardar silenci sobre algunes de les qüestions que anirà 
plantejant. 
 
 Prossegueix dient que el dia 19 d'abril d'enguany van sol·licitar informació en la 
comissió d'Hisenda respecte a les plusvàlues de l'exercici de 2017, concretament del 
nombre total de liquidacions, del nombre de recursos que s'havien realitzat i del 
nombre d'aquestes reclamacions que s'havien resolt favorablement per als 
interessats, però hui, diu, a vint-i-set de setembre, encara continuen esperant que li'ls 
facilite. Afig que es tracta d'una informació que l'equip de govern té i que està obligat a 
traslladar. 
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 Assenyala que hi ha determinades qüestions que els crida l'atenció respecte a 
les plusvàlues perquè, si bé els drets reconeguts nets s'han incrementat respecte a 
l'exercici anterior, no és menys cert que els drets pendents de cobrament a data 31 de 
desembre s'han incrementat de forma notable, en més de 350.000€, el que fa un total 
de 1.124.000€ i suposa que a aquesta data no s'havia liquidat el cinquanta per cent de 
les plusvàlues. Assenyala que li agradaria saber la raó d'això i si hi ha hagut algun 
tipus de decisió política per a paralitzar la recaptació per aquest concepte i si és així, 
el per què, ja que si l'Ajuntament entén que no s'han de pagar no haurien de liquidar-
se ni quedar reflectides en els comptes d'aquest Ajuntament. A continuació pregunta 
pel percentatge de drets d'aquestes plusvàlues que s'ha liquidat en data 27 de 
setembre de 2018. 
 
 A continuació recorda que el seu grup va presentar al·legacions al pressupost 
de 2018 perquè entenien que hi havia una xifra de recaptació de plusvàlues que no 
s'ajustava al marc jurisprudencial del moment i que, per tant, hi havia una caiguda 
important dels ingressos per aquest concepte. Afig que si se'ls hagueren proporcionat 
les dades que sol·licitaven en el mes d'abril haurien pogut comprovar que les seues 
afirmacions no caminaven lluny de la realitat i estaven completament fonamentades, 
encara que van ser desestimades, i que tenen coneixement, encara que se'ls haja 
ocultat informació, de que el nombre de reclamacions per aquest concepte és molt 
elevat. 
 
 Reprenent l'assumpte dels drets pendents de cobrament, diu, la quantitat total 
ascendeix a 2.858.000€, dels quals el 44% correspon a les plusvàlues, i volgueren 
saber també quin percentatge d'aqueix 56% restant  s'ha liquidat en data 27 de 
setembre de 2018, perquè la situació cada vegada li desconcerta més, ja que 
augmenten els drets pendents de cobrament, i no vol oblidar que en l'informe de la 
Sindicatura De Comptes es deia que havien prescrit els drets de més de 700.000€ per 
falta de tramitació dels expedients de cobrament. Per això, assenyala, li agradaria 
saber quina és la situació en l'actualitat, perquè al final resultarà que l'equip de govern 
no fa una altra cosa que pujar els impostos però dóna la sensació que ací sempre 
paguen els mateixos, i no saben si s'han depurat responsabilitats per la no tramitació 
al seu dia d'aqueixos expedients de cobrament, perquè igual per a arreglar aquest 
problema tornen a apegar una altra estocada com la pujada del 8% de l'IBI. 
 
 Per a finalitzar pregunta, respecte als saldos dubtosos de cobrament, si hi ha 
alguns que ja s'han declarat fallits i s'han donat de baixa en els comptes, així com quin 
és el percentatge que suposaria sobre el total. 
 
 Per part del grup Popular pren la paraula el Sr. Martínez Montoro, i diu que hui 
es valora el que serà l'últim compte general real d'aquesta legislatura, perquè els 
gastos que ara s'estan promovent i, sobretot, els que es van a disparar en els pròxims 
mesos, ja no es portaran a Ple en aquesta legislatura. 
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 Assenyala que aquests comptes suposen una radiografia que no mostra 
aqueixa Mislata fantàstica que tant venen en revistes i xarxes socials que el Partit 
Socialista càrrega a les arques municipals, ja que Mislata està molt per davall de les 
seues possibilitats i l'equip de govern l'està convertint en un municipi de segona, amb 
menys serveis i impostos més alts, i tot açò es tapa, amb els diners de tots, en més 
festes i més propaganda política, i Mislata sobreviu amb els diners que arriba de la 
Diputació, de la Generalitat o de l'Estat, però no avança, només els impostos avancen, 
com l'IBI, en el que van pujar el tipus de gravamen en un 8%, o com ocorre amb les 
plusvàlues, que se segueixen aparentment liquidant, quan el seu grup va presentar 
una moció perquè no es fera en cas de pèrdua patrimonial, amb taxes que torpedinen 
al comerç local, amb un impost sobre els vehicles cada vegada més alt, i confiant una 
vegada més en les constructores, que tornen a donar el seu mos en el  municipi, és a 
dir, més ciment.  
 
 Afirma que, donada la gestió de l'equip de govern, en 2017 va decréixer la 
liquiditat immediata i el nivell de deute del municipi a penes es va moure, pel quina 
pregunta ,on aquesta aqueixa gran gestió econòmica de què gallegen. 
 
 Assenyala que el període mitjà de cobrament s'ha incrementat en més d'un 
200%, i els agradaria que explicaren aquesta pujada tan exponencial. 
 
 Manifesta que flama poderosament l'atenció que cada vegada gasten menys en 
els mislateros, la qual cosa xoca amb que cada any cobren més impostos, i es 
pregunta per què els ciutadans donen més per menys, perquè cada any baixa la 
inversió per habitant. Afig que aquest equip de govern anestèsia als veïns amb les 
xarxes socials i du a terme una política de pensament únic en què no apareix 
l'oposició, que no té ni espai per a dir el que volen dir, i l'anestesien també amb festes, 
amb Andy Lucas i, com a Roma, donen pa i circ per a tindre entretinguda a la 
població, acostant a Mislata a tindre menys serveis i menys atencions. Afig que 
vindran les eleccions i dispararen amb pólvora per a obtindre quatre anys més, però 
els veïns de Mislata han de saber que aquest compte general és molt clara: en 2017 
van gastar per habitant 189 euros menys del que gastó l'últim govern del Partit 
Popular, i 138€ menys d'inversió que llavors per cada mislatero. No obstant això, afig, 
pugen els impostos i els serveis desapareixen. 
 
 Afirma que ha caigut l'esforç inversor d'aquest Ajuntament i l'autonomia de 
l'economia de Mislata, i ho diu la Intervenció Municipal amb la seua acció 
fiscalitzadora, ho diuen aquests informes que deixen clar que cada any frenen un poc 
més Mislata, la qual cosa es veu en la desatenció als veïns, en les associacions i 
col·lectius a què els costa més cobrar, així com a les empreses que proveeixen a 
l'Ajuntament, i en el mateix carrer on s'obliden del comerç, de la il·luminació i de la 
neteja en moltes zones de la ciutat. Afig que s'han oblidat de les seues obligacions 
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com a govern i només realitzen accions que els proporcionen un rèdit electoral, i per 
això abans els deia que ara s'ocuparan de tot el que no han fet en els últims quatre 
anys, que no ha anat més enllà del Tanatori municipal. 
 
 Afirma que, després de sentir matí, vesprada i nit repetir el romanç del deute, la 
qual cosa és sorprenent és que segons els informes d'Intervenció i Tresoreria, Mislata 
estava menys endeutada en el 2010 que ara amb el govern socialista, perquè aqueix 
any l'Ajuntament devia 502€ per habitant i hui es deuen 589€ per habitant. Aquesta 
realitat, diu, se l'han ocultat als habitants de Mislata a base de pamflets que es paguen 
entre tots. 
 
 Continua dient que el grup Popular és coherent i manté sempre el mateix 
discurs, que no canvien segons la necessitat de convéncer als uns i els altres, i 
repeteix que el deute es manté per damunt de la que van heretar i que la van baixar 
en 2014 per motiu d'una llei de Cristóbal Montoro. Afig que sempre han comptat amb 
el suport del seu grup quan s'ha refinançat el deute i que sempre els recolzaren quan 
es tracte de mesures que siguen bones per a Mislata, perquè viuen a Mislata i volen el 
millor per al seu poble. 
 
 Afirma que aquest compte general és la radiografia d'un govern sense projecte i 
amb poques aspiracions, i tot allò que no siga potenciar la seua política no té espai en 
el full de ruta d'aquest Ajuntament, i als veïns els queda això de sempre: poques 
inversions o mal executades, i anuncis en xarxes i premsa pagats per tots els 
mislateros. 
 
 Diu que l'equip de govern ha de deixar-se d'herències, perquè al final trauen 
plans d'ocupació quan s'aproximen les eleccions i els interessa electoralment 
promocionar-se. Així, diu, gasten en festes i excursions el que lleven d'atenció a la 
ciutat, només amb l'objectiu de comptar amb quatre anys més d'Alcalde i de govern, 
però la ciutat es para, i només la construcció ve a salvar-los els comptes, mentres 
s'encaboten a dir que és l'herència rebuda, encara que no siga cert i continuaran 
gastant els diners de tots perquè les seues faltes a la veritat es repartisquen 
ràpidament entre una ciutadania que no entén la raó de canvis de contenidors a pitjor 
o per què lleven places d'aparcament en tots els barris. Afig que la falta de 
manteniment a Mislata és cada dia més patent i es nota en els xicotets detalls del dia 
a dia en els nostres carrers, però els dóna igual perquè tenen catorze regidors i, 
comptant al regidor de Ciutadans, tenen quinze, per la qual cosa continuaran fent el 
que vullguen amb la seua majoria absoluta, la mateixa amb què fa un any van negar 
les esmenes que el grup Popular va presentar al pressupost, en les que proposaven la 
reducció de 650.000€ d'IBI als veïns de Mislata i que recolzaren al comerç local, 
simplement llevant diners de les partides de propaganda, festes i protocol, però van dir 
que no, tancant uns pressupostos que eren conformes a les seues necessitats 
personals però no a les dels mislateros. 
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 Prossegueix dient que hui el compte general és només la confirmació d'aqueixa 
pretensió que l'important és l'Alcaldia i el Partit Socialista, i no Mislata o els mislateros. 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sra. Martínez Mora i diu en relació 
amb les intervencions anteriors dels dos grups, que últimament fan la pinça, i que si 
estan compromesos amb els més desfavorits de Mislata entendran que cal ser cada 
dia millor però mai creure's el millor. 
 
 Explica que es tracta del huité compte general que aprova aquest govern, que 
és huitena perquè van haver d'aprovar el compte general que va fer malament el grup 
Popular quan governava i, per tant huit liquidacions pressupostàries que han suposat 
molt treball. Afig que el govern està plenament satisfet dels comptes que presenta en 
aquest Ple, perquè en aqueixos números, que creu que no han llegit, en aqueixes més 
de mil cent pàgines, es visibilitza la seua acció política al llarg de l'exercici de 2017 i es 
veuen complits els compromisos del govern amb la ciutadania, en tractar-se d'uns 
comptes que s'ajusten a tots els criteris exigits per la llei, i també amb alguns sons 
desitjats, no pels catorze regidors, sinó pel conjunt de la ciutadania. 
 
 Prossegueix dient que el compte general de 2017 presenta un resultat en el seu 
romanent de tresoreria per a gastos generals de més de tres milions d'euros; es 
compleix amb el període mitjà de pagament, i en l'informe del Tresorer sobre el quart 
trimestre de 2017 es diu que el període mitjà de pagament és de 14,65 dies, i que 
l'estabilitat pressupostària és positiva, l'estalvi net és positiu, el resultat  pressupostari 
és positiu i, respecte al deute viu, diu que a 31 de desembre de 2017 és de 18 milions 
d'euros, és a dir d'un 64%. Afig que a 30 de setembre es té un deute de 16.400.000€, 
mentres que el Partit Popular va deixar el deute en quaranta milions, que suposava un 
127%, i ara es parla d'un percentatge que s'acosta al 57%. 
 
 Explica que el compte general no es pot analitzar com quelcom independent, i 
diu al Sr. Martínez Montoro que no pot afirmar que es gasten menys en els ciutadans 
sense tindre en compte que el seu pressupost municipal és de deu milions menys que 
quan governava el grup Popular, i ho unflaven amb la venda dels aparcaments. 
Continua dient-li que van inaugurar el pavelló d'El Quint i l'ensaïmada i el xocolate per 
ciutadà va costar seixanta euros. 
 
 Assenyala que ha parlat de sons perquè en aquests comptes de 2017 es veu 
reflectida l'obertura del Centre Ocupacional ,i recorda aquella cara de felicitat dels xics 
i xiques que veien finalment inaugurat el seu centre, i com aqueix acte formarà part del 
record de tots, perquè són imatges que fan afirmar que la política sí que serveix per a 
millorar la vida de les persones. 
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 Prossegueix dient que també en 2017 van tindre un èxit col·lectiu fruit de molts 
anys de treball, que va ser que a Mislata se li certificara com la ciutat més accessible 
d'Espanya, i açò tampoc és un objectiu personal sinó del conjunt de la ciutadania, com 
tampoc ho és que Mislata, amb el finançament de la Generalitat, de la Diputació i de 
l'Ajuntament, tinga per fi un centre de dia per als seus majors. 
 
 Continua dient que també es pot parlar del parc esportiu de la Canaleta, de la 
Biennal Miquel Navarro, dirigida a la igualtat en contra de la violència de gènere, del 
MAC, Mislata al Carrer, que és un referent de cultura no sols a la Comunitat 
Valenciana sinó a nivell nacional, dels horts urbans, en els que pot veure's la quantitat 
de gent que treballa en ells i, finalment, l'inici del treball del Pla d'Igualtat. 
 
 Afirma que el compte general de 2017 és austera i, al mateix temps, ambiciosa, 
perquè és austera quant als seus números, perquè és eficaç i eficient, i és ambiciosa 
en els seus projectes, atés que aquest govern no es cansa a pensar en els projectes 
que la ciutadania ha de tindre. Finalitza dient que Mislata avança i continuarà 
avançant, i diu a tots els grups que cal començar cada nou dia com si un ho inventara. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que no és partidari 
d'utilitzar el segon torn de paraula perquè aquestes qüestions passen per les 
comissions corresponents on, en teoria, queden clares, i ara es tracta de votar 
favorablement o no els comptes generals. 
 
 Prossegueix dient que no caurà en les provocacions del Sr. Martínez Montero, 
perquè considera que no mereixen ser contestades. Afig que considera que tots els 
grups volen el millor per al seu municipi, i es pregunta si ha de donar crèdit al portaveu 
de Compromís o a l'informe d'Intervenció, que diu que no s'ha presentat reclamació, 
al·legació, inconvenient ni cap observació, mentres que ara tot són preguntes i dubtes. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que algunes de les 
preguntes que ha realitzat no vénen d'ara sinó del 19 d'abril. Afig que de totes les 
qüestions que ha plantejat en la seua primera intervenció no s'ha respost ni a una 
sola, per la qual cosa segueixen sense saber quin és el nombre de liquidacions que es 
van fer en 2017, quantes reclamacions s'han realitzat i quantes s'han resolt 
favorablement per als interessats. Això sí, diu, es té un govern que està molt satisfet 
amb el seu compte general, i la portaveu de l'equip de govern ha fet una explicació de 
tot, però no del compte general, perquè això haguera suposat contestar a les 
preguntes que se li han plantejat. En aquest sentit, li recorda que els agradaria saber 
com està el tema  de les liquidacions, si hi ha hagut una decisió política per a 
paralitzar-les durant l'exercici 2017, quin percentatge dels drets pendents de 
cobrament respecte a les plusvàlues s'ha fet efectiu fins a la data, i quin és la resta de 
drets pendents de cobrament, si han fet quelcom respecte d'això sobre la falta de 
tramitació d'expedients de cobrament que al seu dia va denunciar la Sindicatura De 
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Comptes, per la qual Mislata ha deixat d'ingressar més de 700.000€. Afig que açò 
suposa parlar del compte general i que l'obligació de la portaveu del govern és 
contestar a les preguntes que es plantegen per part de l'oposició. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Martínez Montoro diu que s'alegra molt de 
que s'haja entrat en la fase electoral i que la portaveu del grup Socialista haja fet 
pràcticament un míting, però ha parlat poc del compte general. D'altra banda, li 
demana que en la pròxima comissió li facilite les factures de xocolates i ensaïmades 
que ha mencionat. 
 
 Prossegueix dient que ha plantejat en la seua intervenció que el període de 
pagament s'ha incrementat en més del 200%, i ha preguntat a què es devia aquest 
increment tan exponencial. A part, diu, volia fer-li tres preguntes més: la primera és 
com s'entén que anunciaren aquests pressupostos com els de major inversió a Mislata 
des que governeu, mentres que el compte general deixa hui clar que han invertit 
31,50€ per veí, que són deu euros menys que l'any anterior; la segona és que van 
unflar el pressupost de 2017 i van dir que aconseguirien per IBI 312.000 euros més 
dels que realment podien aconseguir el passat any, quan, a més, el grup Popular els 
va demanar que abaixaren el tipus de gravamen. Afig que sobre els seus càlculs 
erronis no han cobrat encara 700.000€, pel que pregunta a què es deu aquesta 
desviació i com es corregeix. Finalment i en relació amb les plusvàlues, diu que hi ha 
més d'un milió cent mil euros pendent de cobrar i pregunta a què es deu aquesta 
situació i quantes sentències els han obligat, tal com ja va denunciar el Partit Popular, 
a tornar allò que s'ha cobrat d'una manera injusta. 
 
 Anuncia que el grup Popular votarà no a aquest compte general, no pel gran 
treball que realitzen els funcionaris d'aquest Ajuntament, especialment d'Intervenció i 
Tresoreria, sinó perquè no poden aprovar uns comptes quan l'equip de govern manté 
a l'oposició fora de l'àmbit de control i de presa de decisions. Afig que aquest compte 
general evidència que el govern venen en les xarxes socials unes coses, però que 
després deixen Mislata en una situació ben distinta. 
 
 Finalitza dient que podrien modificar el sentit del seu vot segons les respostes 
que se'ls donen però, en tot cas, necessiten que siguen clars i concisos i que 
responguen a les preguntes formulades. 
 
 En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu que és molt difícil 
quan se li pregunta que diga dades d'un any i mig o un any i deu mesos, quan ací no 
té tota la comptabilitat, i per a això compten amb els distints departaments. Afig que ha 
de dir, perquè ho sàpia la ciutadania present en aquest saló d'actes i per a la que els 
veu des de les seues cases, que tenen aquests comptes  des de març de 2018, per la 
qual cosa han passat set mesos en què han pogut anar a consultar la informació. 
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 Prossegueix dient que el compte general està composta de dades i números, 
però que no sols és això, sinó que mostra la imatge real i la gestió d'un exercici. Afig 
que no ha fet cap míting de campanya electoral, perquè aquest govern està en 
campanya electoral des del primer minut en què va començar a governar, però amb 
les propostes i programes que presenten els ciutadans i ciutadanes. 
 
 Explica que les dades que ha aportat en la seua primera intervenció ratifiquen 
que, a pesar de xicotets problemes conjunturals que ja estan resolts en el mes de 
setembre, l'economia municipal està en fase de creixement i estabilitat pressupostària, 
i diu que no és cert que aquest govern municipal haja incrementat els impostos en el 
2017, com podrà comprovar el ciutadà que coixa el rebut de 2018 i el de 2017. 
 
 Prossegueix dient que, com ha dit anteriorment, el deute s'ha reduït de 
40.000.000€ a 16.400.000€; el període mitjà de pagament a 31 de desembre és de 
14,65 dies, i s'han complit tots els paràmetres, per la qual cosa es pot afirmar que el 
procés de reforma i ajustos econòmics a què es van veure sotmesos en el 2012 ha 
arribat al seu fi, complint amb els objectius planificats des de la Regidoria d'Hisenda. 
 
 Assenyala que potser la fredor de les xifres oculte el que per a ella és 
fonamental, i ara que el temps els aconsegueix el positiu no vol oblidar l'esforç que 
han realitzat tècnics i polítics en aqueixos moments de caos econòmic i fort ajust 
pressupostari, a fi que no foren els ciutadans i ciutadanes de Mislata els que veren 
minvats els seus drets en relació als serveis públics i les Ajudes socials. 
 
 Assenyala que ella, com a regidora d'Hisenda, no fa plusvàlues i no liquida 
expedients, sinó que ho fan els treballadors, dels que s'ha dit que no fan el seu treball, 
quan sí ho fan amb el temps que poden i com poden. 
 
 Remetent-se al compte general, diu que el resultat és positiu en més de tres 
milions, i assenyala que el govern de Bielsa és igual a equilibri pressupostari, 
creixement econòmic, i més i millors serveis públics. Afig que Mislata és hui en dia una 
ciutat més habitable, més moderna i més justa per a tots i per a totes, i no per a uns 
pocs. 
 

Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple per catorze vots a favor (grup PSOE i grup 
Ciudadanos-Mislata) i sis en contra (grup Popular i grup Compromís per Mislata) va 
adoptar l'acord següent: 

 
Examinada el compte general corresponent a l'exercici de 2017, formada per la 

intervenció i integrada pels estats i comptes anuals de l'entitat local, Ajuntament de 
Mislata, i la mercantil de capital íntegrament municipal, Neteja, Manteniments i 
Servicis de Mislata (NEMASA), rendides pel senyor president. 
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Considerant que el dita compte general està rendida d'acord amb el que preveu 
la secció segona del capítol III del títol VI del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i Orde del Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques, de 20 de setembre de 2013, per la qual 
s'aprova la Instrucció de Comptabilitat per a l'Administració Local (ICAL) model 
normal. 

 
Vist l'informe 678/2018, emesos per la intervenció municipal sobre el compte 

general i sobre el grau de compliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària. 
 
Vist que els comptes anuals de la mercantil NEMASA, van ser aprovades en 

Junta General Ordinària de 28 de juny de 2018, i remeses per la gerència de la 
mercantil el 3 de juliol de 2018 a la intervenció municipal. 

 
Vist que el compte general va ser rendida pel senyor alcalde el 9 de juliol de 

2018, i formada per la intervenció el 10 de juliol. 
 
Considerant el que disposa l'article 119 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de 

règim local de la Comunitat Valenciana, es va ordenar la posada disposició dels 
membres de la comissió el 10 de juliol. 

 
Resultant que el Compte general, va ser informada favorablement el passat 1 

d'agost per la Comissió Especial De Comptes, estimant que els estats i comptes 
anuals, així com els annexos que integren el Compte general, es trobaven 
degudament justificats, havent-se publicat en el BOP n° 155 de 10 d'agost de 2018, 
edicte d'exposició al públic. 

 
Resultant que durant el període d'exposició pública, de 15 dies hàbils, i huit dies 

més, de conformitat amb allò que s'ha regulat en l'article 212,3 del Text Refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i en les Regla 47 a 51 de l'Orde del Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques, HAP/1781/2013, de 20 de setembre de 2013, 
per la qual s'aprova la Instrucció de Comptabilitat per a l'Administració Local (ICAL) 
model normal, no s'ha presentat reclamació, al·legació, inconvenient ni cap 
observació, tot això conforme queda acreditat en l'expedient mitjançant certificat de la 
secretària general. 

 
De conformitat amb allò que s'ha regulat en l'article 212 del RDL 2/2004, 

TRLRHL i vist l'informe d'Intervenció, de data 11 de juliol de 2018. 
 
S'acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar el Compte generalde l'Ajuntamentde Mislata, corresponent a 

l'exercici de 2017,  eintegradapels estats i comptes anuals de l'entitat local, 
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Ajuntament de Mislata, i la mercantil de capital íntegrament municipal, Neteja, 
Manteniments i Servicis de Mislata ( NEMASA)amb, el resum següent : 

 
AJUNTAMENT DE MISLATA: 
 
Resum del Compte general de l'exercici de 2017: 
 

Romanent de Tresoreria Total  8.067.007,43 € 
Romanent de Tresoreria afectat gastos amb finançament 
afectada              452.289,84 € 
Romanent de Tresoreria per a Gastos Generals                3.079.215,78 € 
Resultat Pressupostari ajustat (superàvit) ................................      768.558,36€ 
Total Actiu .......................................                 60.393.123,09€ 
Total Passiu ....................................      60.393.123,09€ 
 
El Compte general de l'Entitat Local consta de la documentació següent: 
 Balanç. 
 Comptede resultat economicopatrimonial. 
 Estat de liquidació del pressupost. 
 Estat de canvis de patrimoni net. 
 Estat de fluxos d'efectius. 
 Memòria. 
 A més haurà d'afegir-se la documentació següent: 
 Actes d'arqueig a 31 de Desembre.  
 Certificacions bancàries de saldos a 31 de Desembre. 
 Estat conciliatori en cas de discrepàncies. 
 
NETEJA, MANTENIMENTS I SERVICIS DE MISLATA S.A (NEMASA): 
 

Resum del Compte general de l'exercici de 2017: 
Resultat de l'exercici (beneficis després d'impostos):      12.738,69€ 
Total Actiu:        1.323.304,65€ 
Total Passiu:        1.323.304,65€ 
Els comptes anuals de la mercantil, consta de la documentació següent: 
 

 Balanç abreviat. 
 Estat abreviat de canvisdepatrimoni net 
 Compte de pèrdues i guanysabreviada. 
 Memòria abreviada. 
 A més consta: 
  Informe de gestió. 
  Informe d'auditoria. 

 
 SEGON.- Rendir al Tribunal de Comptes, a través de la Sindicatura De Comptes de la 
Comunitat Valenciana, l'expressada Compte General de l'any 2017, que inclou i està integrada 
pels estats i comptes anuals de l'entitat local, Ajuntament de Mislata, i la mercantil de capital 
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íntegrament municipal, Neteja, Manteniments i Servicis de Mislata (NEMASA), de conformitat 
amb allò que disposa l article 212.5 del RDL 2/2004, de març, TRLRHL. 
 

3.- APROVACIÓ INICIAL De l'EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 
PER SUPLEMENT DE CRÈDIT 2/2018. 

 
Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a l'aprovació inicial de l'expedient de modificació de crèdit 
per suplement de crèdit 2/2018. 

 
Pren la paraula el portaveu de Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui i diu 

que el dictamen de la comissió va ser aprovat amb el vot favorable de tots els grups, i 
que es tracta de les obres de rehabilitació de les pistes esportives per un valor de 
135.767,61€. Afig que en l'exercici de 2017 ja es van realitzar certificacions d'obres i 
que, com va comentar la Regidora d'Hisenda, es troben pendents de pagament  les 
certificacions quarta i cinquena, al no entrar en l'exercici de 2017, que ja estava tancat, 
per la qual cosa sorgeix ara aquesta proposta de l'Alcaldia. 
 
 Prossegueix dient que també es tracta d'una obra d'emergència que va sorgir 
enguany consistent en obres de reforç i consolidació de l'estructura de l'edifici 
municipal situat en Fernando Sastre per un import de 38.366,68€, el que suposa un 
total de 174.134,25€. A la vista de tot això anuncia que votarà a favor de la proposta. 
 
 El Sr. Gil i Marín, portaveu del grup Compromís per Mislata, anuncia el seu vot 
favorable. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud ,i diu que el 
seu grup, sempre que es tracta de pagar a proveïdors ,entén que cal votar 
favorablement, per la qual cosa entenen que aquest suplement de crèdit ha d'eixir 
avant. 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sr. Martínez Mora, i diu que quan 
s'està realitzant un servei, un subministrament o una obra, si les factures són 
mensuals l'empresa no pot presentar-la a data 31 de desembre perquè encara hi ha 
servei, no s'ha meritat i, per tant, no pot facturar, de manera que aqueixa factura es 
presenta el dia 2 o 3 de gener. Afig que en la comptabilitat pública no passa com en la 
privada, en la que encara que haja passat dues o tres dies es comptabilitza en 
l'exercici que toca, però en l'Administració no, per la qual cosa es tracta d'una inversió 
pressupostada en l'exercici de 2017, i com les dues últimes factures passen al gener 
de 2018, cal portar aquest punt al Ple. 

 
Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres 

assistents, va adoptar l'acord següent: 
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Vista la proposta de la Regidoria d'Hisenda per la qual es proposa la concessió 

de suplements de crèdits per import de 174.134,25 €, amb càrrec al romanent de 
tresoreria per a gastos generals de l'exercici 2017 per a finançar els projectes 
referenciats i que a continuació es detallen: 

 

Rehabilitación de las pistas deportivas de La Canaleta de 
Mislata (Valencia) 

135.767,61€ 

Refuerzo y consolidación de la estructura (techo) del 
edificio municipal sito en la calle Fernando Sastre, 3 

38.366,66€ 

 

Vist l'expedient de contractació 17/0/01 corresponent a les obres de 
"Rehabilitació de les pistes esportives de La Canaleta de Mislata (València)”, 
adjudicat Mitjançant Un Decret d'Alcaldia 2838/2017, de 23 d'agost, per un import de 
285.148,42 €. 

 
Considerant que en el pressupost de 2017 es va finançar la dita obra amb 

càrrec a l'aplicació pressupostària 3420.632 Reposició d'edificis instal·lacions 
esportives, havent-se imputat al pressupost de 2017 les certificacions d'obra 1, 2 i 3. 
Existint al tancament de l'exercici 2017 un romanent de crèdit pendent d'execució per 
import de 135.767,61 €, romanent de crèdit que no es va incorporar i que es 
finançava amb recursos propis. Es troben pendents de reconeixement d'obligació la 
certificació n° 4 d'obres, mes de desembre de 2017, de 113.848,67 €, i la certificació n° 5 
d'obres, mes de gener de 2018, de 21.918,92 €. 

 
Vist les obres d'emergència declarades per l'Alcaldia el 20 d'agost de 2018 consistents 

en el reforç i consolidació de l'estructura (sostre) de l'edifici municipal siti en el carrer 
Fernando Sastre, 3, que van ser encomanades pel seu caràcter d'emergència de conformitat 
amb l'article 120 de la LCSP a l'empresa AC2 OBRES I SERVEIS SL per import de 
38.366,64€, IVA inclòs. 

 
Vist el Decret 714/2018, pel qual s'aprova la liquidació corresponent a l'exercici 2017, i 

la rectificació del mateix aprovada per Decret d'Alcaldia 2516/2018, així com els informes 
d'Intervenció 192/2018 i 193/2018, relatius a la liquidació de l'exercici i estabilitat 
pressupostària, respectivament. 

Vist que la liquidació corresponent a l'exercici 2017, en termes SEC2010, efectuats els 
càlculs i ajustos corresponents, presenta un resultat de superàvit pressupostari i amb 
capacitat de finançament. 

Considerant que de la liquidació del pressupost de 2017 es van obtindre els següents 
indicadors: 
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RTGFA 452.289,14 € 
RTGG 3.079.215,78 € 
SP (superàvit SEC) 2.310.235,11 € 

Pel que el RTGG excedeix del superàvit en 768.980,67 €, import no afecte les finalitats 
previstes en la LOESPSF, del dit import ja han sigut utilitzats en les modificacions 
pressupostàries de suplements de crèdit 01/2018 aprovada per acord plenari de 29 de març 
de 2018, 254.418,74 € i en la modificació d'incorporació de remantes de crèdit 03/2018 
aprovada Mitjançant Un Decret d'Alcaldia 1355/2018, de 27 d'abril, 88.546,65€. Pel que 
l'import del RTGG no inclòs en el superàvit pressupostari pendent de disposar ascendeix a 
426.015,28€. 

Vist l'informe 903-2018 de 18 de setembre de la intervenció municipal emés a 
l'expedient de referència. 

Per tot això, el Ple de l'Ajuntament acorda: 

PRIMER.- Aprovar l'expedient de modificació de crèdits per suplement de crèdits 
02/2018, que es finançarà amb càrrec al romanent de tresoreria per a gastos generals no 
inclòs en el concepte de superàvit pressupostari, obtingut de la liquidació del pressupost de 
l'exercici 2017, per al finançament de les següents compromisos de gastos degudament 
adquirits, tot això conforme al detall següent: 
 

 
APLICACIÓN 

PRESUPUESTARIA GASTOS IMPORTE 

3420.632 
Rehabilitación de las pistas deportivas de La 

Canaleta de Mislata (Valencia) 135.767,61 

9330.63200 

Refuerzo y consolidación de la estructura 
(techo) del edificio municipal sito en la calle 

Fernando Sastre, 3 
 

38.366,64 

 
CONCEPTO 

ECONÓMICO INGRESOS IMPORTE 

87000 
Remanente de Tesorería para Gastos 

Generales 174.134,25 

SEGON.- Exposar al públic, en el tauler d'anuncis i en el Butlletí Oficial de la 
Província, pel termini de quinze dies hàbils, a comptar del següent al de la publicació en 
aquest, posant a disposició del públic la corresponent documentació durant el termini de la 
qual, els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant del Ple (article 
169.1 del R.D.L. 2/2004). 

TERCER.- Considerar definitivament aprovat l'expedient, si durant l'esmentat període 
no s'hagueren presentat reclamacions, procedint-se a la publicació definitiva del pressupost 
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general 2018, resumida per capítols. 

 

 4.- APROVACIÓ DE LA DELEGACIÓ EN L'ALCALDIA PER A 
CONTRACTAR L'OBRA DENOMINADA "REFORMA, ADAPTACIÓ I AMPLIACIÓ 
DE DOS EDIFICIS PER AL SEU ÚS COM A RESIDÈNCIA DE MAJORS I CENTRE 
DE DIA" 
 
 Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la delegació en l'Alcaldia per a contractar 
l'obra denominada "reforma, adaptació i ampliació de dos edificis per al seu ús com a 
residència de majors i centre de dia". 
 

Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que aquesta fórmula ja es va tractar en el punt 5 del Ple de 22 de febrer 
d'enguany, quan es va delegar en l'Alcaldia les competències en matèria de 
contractació referides exclusivament a les obres dels camps de futbol de la Canaleta. 
Per tant, diu, es tracta d'una fórmula que ara es va a repetir per a la contractació de 
les obres de reforma, adaptació i ampliació de dos edificis per al seu ús com a 
Residència de Majors i Centre de Dia, per la qual cosa el seu vot serà favorable. 
 
 El Sr. Gil i Marín, portaveu del grup Compromís per Mislata, diu que està 
d'acord amb la proposta i votarà a favor. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i anuncia el 
vot favorable del seu grup. 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sr. Martínez Mora, i diu que vol fer 
referència als supòsits en què l'Alcalde no té la competència i que per això es porten 
al Ple, que són aquells processos de contractació de termini superior a quatre anys, 
incloses les pròrrogues i aquells processos de contractació que suposen una execució 
d'un valor que excedisca del 10% dels recursos ordinaris del Pressupost. 
 
 Explica que la delegació en Alcaldia agilitzarà els tràmits de contractació, 
perquè, si no es fa, cada pas hauria de vindre a Ple i s'acabarien ralentitzant les 
actuacions. Afig que l'oposició i qualsevol ciutadà tindran opció a tindre tots els plecs i 
propostes, i tot es va a penjar en el portal de transparència, com es fa en totes les 
actuacions que realitzen. 
 
 No es produeixen més intervencions.    
 
 Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres 
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assistents, va adoptar l'acord següent: 

L'Ajuntament de Mislata realitza des de fa alguns anys totes les gestions 
necessàries perquè el municipi compte amb una residència de majors i centre de dia. 
Aquest projecte, que ha requerit la col·laboració de diverses administracions 
públiques, ha tingut com a ítems principals el conveni amb l'Institut de la Vivenda, 
Infraestructura i Equipament de la Defensa, en el que es preveu la cessió a 
l'Ajuntament de Mislata dels edificis i terrenys necessaris, i l'aprovació de la 
modificació puntual del PGOU de Mislata relatiu a l'aquarterament Vígil de Quiñones i 
altres pronunciaments. 

El projecte d'execució de les obres necessàries ha sigut redactat per 
l'arquitecte D. Javier Soler Arnedo i l'enginyer tècnic industrial D. Tomás Xàtiva 
Tossals (GEDITEC ENGINYERIA S.L.), amb un pressupost de 4.930.332,79 euros 
(IVA inclòs). Aquest projecte està encara subjecte a supervisió de les administracions 
competents, per la qual cosa és possible que experimente alguna modificació. 

D'acord amb el que establix la disposició addicional segona de la LCSP 2017, i 
atés que el valor estimat del contracte d'obres projectat excedeix el 10% dels recursos 
ordinaris del Pressupost, l'òrgan de contractació competent és l'Ajuntament Ple. No 
obstant això, en aplicació de l'art. 22.4 de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases del 
Règim Local, es tracta d'una competència que pot ser objecte de delegació en altres 
òrgans i, per tant, en l'Alcaldia. 

L'agilitat administrativa en el desenrotllament de les actuacions contractuals en 
totes les seues fases (aprovació del projecte i de l'expedient, obertura de la licitació i 
adjudicació del contracte, aprovació de certificacions d'obra, etc.) aconsella la 
delegació de la condició d'òrgan de contractació en l'alcalde. 

 

Vist l'informe de Secretaria, de data 17 de setembre de 2018. 
 
Vist l'informe d'Intervenció, de data 17 de setembre de 2018. 
 
S'acorda: 

 Primer: Delegar en l'Alcaldia les competències com a òrgan de contractació en 
relació amb les obres de "Reforma, adaptació i ampliació de dos edificis per al seu ús 
com a residència de majors i centre de dia", conforme al projecte redactat per 
l'arquitecte D. Javier Soler Arnedo i l'enginyer tècnic industrial D. Tomás Xàtiva 
Tossals (GEDITEC ENGINYERIA S.L.), amb un pressupost de 4.930.332,79 euros 
(IVA inclòs). Aquesta delegació mantindrà la seua vigència encara que, com a 
conseqüència de la supervisió d'altres administracions, experimente alguna variació, 
sempre que el pressupost no sobrepasse la quantitat de 5.423.366,06 euros. 

Segon: La delegació afecta totes les actuacions necessàries o derivades de la  
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contractació: aprovació del projecte i de l'expedient, obertura de la licitació i 
adjudicació del contracte, aprovació de certificacions d'obra, garanties, etc. 

 
 5.- ACORD D'ADHESIÓ De l'AJUNTAMENT DE MISLATA A LA CENTRAL 
DE CONTRACTACIÓ DE LA FEDERACIÓ ESPANYOLA DE MUNICIPIS I 
PROVÍNCIES. 

 Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de l'adhesió de l'Ajuntament de Mislata a la 
Central de Contractació de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies. 

 El Sr. Alcalde anuncia que, per acord de la Junta de Portaveus, aquest punt i el 
pròxim es debatran conjuntament. 

 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que ja s'han tractat temes anàlegs en el Ple de 26 de juliol d'enguany i que, atés 
que es tracta de la mateixa fórmula, votarà favorablement a la proposta. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín i 
igualment anuncia el seu vot favorable a ambdós punts. 
 
 En el mateix sentit s'expressa el portaveu del grup Popular, Sr. López 
Bronchud. 
 
 Per part del grup PSOE, pren la paraula el Sr. Moreno Porcal, i diu que, com ha 
comentat el portaveu de Ciutadans, en el passat Ple de 26 de juliol d'enguany es va 
aprovar l'adhesió a les centrals de compres de la Diputació i de la Generalitat, i en 
aqueix mateix Ple ja va informar que portaria a aprovació aquestes dues adhesions, 
que suposen l'adhesió a la Central de Compres de la Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies, i a la Central de Compres a nivell estatal. 
 
 Explica que el motiu d'aquestes adhesions és el de reduir procediments, 
economitzar serveis, subministraments i obres, i fer més àgil aquest Ajuntament, tal 
com es va informar  en comissió, perquè el que fan aquest tipus d'adhesions és 
facilitar al departament de Contractació i d'Intervenció l'agilització dels procediments 
de contractació, perquè només és necessari adherir-se a aqueix acord, que és una 
licitació que ha fet l'Estat, la Comunitat Autònoma, la Diputació o la Federació 
Espanyola de Municipis i Províncies, i assumir-ho com propi. Així per exemple, en un 
subministrament d'energia elèctrica o gas, les licitacions que es realitzen a nivell 
estatal poden tindre millors preus que les realitzades per un municipi de forma 
independent. Afig que en el cas de Mislata s'han dut a terme acords marcs que han 
beneficiat econòmicament a l'Ajuntament, la qual cosa repercuteix en el ciutadà. 
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 No es produeixen més intervencions 
 
 Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres 
assistents, va adoptar l'acord següent: 
 

 Vistos l'informe de Secretaria i la Providència de la Regidoria de Contractació 
de data 31 d'agost de 2018, en ambdós casos favorables a l'adhesió de l'Ajuntament 
de Mislata a la Central de Contractació de la Federació Espanyola de Municipis i 
Províncies, per considerar-la convenient per als interessos municipals, en permetre la 
simplificació del procediment administratiu municipal i per l'estalvi que suposa 
l'economia d'escala. 

 
D'acordamb l'art. 2 del Reglament de la Central de Contractació de la FEMP i el 

model que figura en l'ANNEX del propi Reglament. 
 
 Resultant que la Federació Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP), per 

acord de la seua Junta de Govern de 28 de gener de 2014, va aprovar la creació 
d'una Central de Contractació a l'empara del que preveu la Disposició Addicional 
Cinquena de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local, 
d'acord amb la redacció donada a I la mateixa per l'article 1.35 de la Llei 27/2013, de 
27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local. 

 Resultant que la Central de Contractació de la FEMP es regeix pel que 
disposen els articles 227 i següents de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 
Contractes del Sector Públic. 

 
 Resultant que l'Ajuntament de Mislata està interessat en la utilització de la 

Central de Contractació creada per la FEMP. 

 En conseqüència, tenint en compte el que disposa l'article 228 de la referida 
Llei 9/2017 i sent d'interés per a aquesta Entitat la utilització de la Central de 
Contractació de la FEMP, el Ple de l'Ajuntament de Mislata. 

 
 S'acorda:  
 
 PRIMER.- Adherir-se a la Central de Contractació de la FEMP a fi de poder 

contractar les obres, serveis i subministraments que oferisca, de conformitat les 
condicions i preus que es fixen en els corresponents contractes o acords marc que se 
subscriguen entre dita central i les empreses adjudicatàries dels mateixos. 

 
 SEGON.- Ajustar-se al que establix el Reglament de Funcionament de la 

Central de Contractació de la FEMP, en concret, en les clàusules referents a l'àmbit 
d'aplicació, funcionament, drets i obligació de les Entitats Locals. 
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 TERCER.- Remetre el present Acord a la Federació Espanyola de Municipis i 
Províncies als efectes oportuns. 

 
 6.- APROVACIÓ DE L'ADHESIÓ GENÈRICA De l'AJUNTAMENT DE MISLATA 
A LA CENTRAL DE CONTRACTACIÓ De l'ESTAT. 

 Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social favorable a l'aprovació de l'adhesió genèrica de l'Ajuntament de 
Mislata a la Central de Contractació de l'Estat. 

 Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple per unanimitat dels seus membres 
assistents, va adoptar l'acord següent: 

 Vistos l'informe de Secretaria i la Providència de la Regidoria de Contractació 
de data 31 d'agost de 2018, en ambdós casos favorables a la sol·licitud d'adhesió 
genèrica de l'Ajuntament de Mislata a la Central de Contractació de l'Estat, per 
considerar-la convenient per als interessos municipals, en permetre la simplificació del 
procediment administratiu municipal i per l'estalvi que suposa l'economia d'escala. 

 
 Resultant que el Sistema de Contractació Centralitzada Estatal està obert a 

l'adhesió voluntària de les comunitats autònomes i Entitats Locals, així com dels 
Organismes autònoms i ens públics dependents de les mateixes, d'acord amb el que 
preveu l'art. 229.3 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic (d'ara en avant, LCSP 2017). 

 
L'OrdeHAP 2834/2015/, de 28 de desembre, per la qual es modifica l'Orde EHA 

1049/2008/, de 10 d'abril, de declaració de béns i servicis de contractació 
centralitzada desenrotlla el procediment d'adhesió a la Central de Contractació de 
l'Estat d'acord amb els termes següents : 

 
•En una primera fase, la comunitat autònoma, entitat local, organisme 
autònom o ens públic dependent d'ella o, si és el cas, la resta d'entitats 
del sector públic estatal no incloses en l'àmbit obligatori d'aplicació, 
d'acord amb l'art. 229.2 de la LCSP 2017, subscriuran amb la Direcció 
General de Racionalització i Centralització de la Contractació un acord 
d'adhesió genèric a la Central de Contractació de l'Estat. 
 
La celebració d'aquest acord d'adhesió genèric implicarà la manifestació 
formal de la seua voluntat d'integrar-se en el règim general de 
funcionament de la Central de Contractació de l'Estat i el dret d'adherir-se 
als distints acords marc de la Central de Contractació de l'Estat. 
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•En una segona fase, l'entitat formalitzarà l'adhesió voluntària a un acord 
marc específic el que implicarà l'obligació de l'ens o entitat adherida de 
realitzar totes les contractacions a través del mateix excepte quan els 
béns adjudicats o el règim de prestació dels servicis no reunisca les 
característiques indispensables per a satisfer les concretes necessitats de 
l'ens o entitat individualment adherit. Aquesta circumstància requerirà 
informació trimestral a la Direcció General de Racionalització i 
Centralització de la Contractació. 

La Direcció General de Racionalització i Centralització de la Contractació 
està obligada a facilitar l'accés a l'aplicació informàtica CONNECTA- 
CENTRALITZACIÓ als ens i entitats que s'adherisquen voluntàriament a 
un acord marc específic. 

És obligació dels ens adherits diligenciar la proposta d'adjudicació per 
l'òrgan de control intern de la gestió econòmica- financera de les entitats 
subjectes a funció interventora. D'altra banda, tenen dret a rebre 
informació individualitzada dels acords marcs a celebrar a fi de sol·licitar 
la seua adhesió específica als mateixos. 

El període de vigència de l'acord específic d'adhesió serà equivalent al de 
l'acord marc de referència. 

 

D'acordamb la informació facilitada pel Ministeri d'Hisenda, " des dela seua creació 
al setembre de 2013, la Direcció ]Generai de Racionalització i Contractació 
Centralitzada ha conjugat diverses línies d'acció per a millorar els processos de 
contractació centralitzada. Així, s'ha racionalitzat l'ús dels acords marc ja existents, es 
van introduint millores en els acords marc que cal tornar a licitar perquè finalitza la 
seua vigència i s'han ampliat les categories de béns centralitzats que s'adquireixen a 
través d'acords marc incorporant els subministraments d'energia elèctrica, de 
combustibles d'automoció i de material d'oficina no inventariable. També s'han afegit 
nous serveis com el de compra d'espais en Mitjans de comunicació i la resta de 
suports publicitaris destinats a dur a terme de les campanyes de publicitat 
institucional". 
 

 "Així, la Direcció G[eneral de Racionalització i Contractació Centralitzada 
adjudica a l'any uns set mil contractes basats en acords marc, destinats a les entitats 
de l'àmbit obligatori i a les adherides". 

 

 "En els processos de centralització desenrotllats no sols s'ha empleat la 
tradicional figura de l'acord marc, també s'han celebrat contractes centralitzats de 
serveis. La centralització a través d'aquest procediment ha suposat en alguns casos 
(neteja, seguretat, telecomunicacions i serveis postals) la centralització dels crèdits 
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pressupostaris; en altres casos, com el del servei d'agència de viatges, els crèdits 
continuen sent gestionats pels propis organismes". 

 

 "A més d'aquestes contractacions i a fi de racionalitzar el gasto, es disposa 
d'una encàrrec de gestió general amb la FNMT-RCM per a la prestació de serveis de 
certificació, de firma i d'administració electrònica a la totalitat de l Administració 
General de l Estat, així com als organismes i entitats públiques vinculades o 
dependents de la mateixa". 

 

L'article228 de la LCSP 2017 admet en el seu tercer apartat que, " mitjançantels 
corresponents acords "les, Entitats Locals i els seus dependents, s'adherisquen a " 
sistemes d'adquisició centralitzada d'altres entitats del sector públic incloses en l'àmbit 
d'aplicació d'aquesta Llei "amb, l'únic límit que la mateixa prestació no pot contractar-
se amb diverses centrals. Específicament, en aquest mateix precepte s'especifica que 
l'adhesióal sistema estatal de contractació centralitzada, s'efectuarà d'acord amb el 
que disposa els apartats 2,3y4 de l'article 229 de la present Llei " . 

 

Pertant, la norma ofereix una possibilitat als ens locals, perquè racionalitzen les 
seues adquisicions a través d'aquests sistemes, atenent a la naturalesa de les 
prestacions, i no al seu import o al seu valor estimat, que són els criteris en què es 
basa la Disposició addicional segona de la pròpia LCSP 2107 per a realitzar el 
repartiment de competències entre l'Ajuntament Ple i l'alcalde, en els ens locals de 
règim comú. 

 La decisió d'acordar la sol·licitud d'adhesió genèrica a la Central de 
Contractació de l'Estat correspon al Ple de la Corporació Local, per majoria absoluta 
dels membres corporatius (art. 47.2.g) i h) de la LRBRL), atés que la dita adhesió 
constitueix el pressupost necessari per a la posterior adhesió als acords marcs 
específics i aquests impliquen una transferència de funcions o activitats a una altra 
Administració Pública. Una vegada aprovada l'adhesió genèrica, l'adhesió de 
l'Ajuntament de Mislata als acords marc específics haurà de ser aprovada 
ulteriorment. 

 
 En conseqüència amb tot l'anterior, i considerant que l'adhesió genèrica a la 

Central de Contractació de l'Estat és convenient per als interessos municipals, en 
permetre la simplificació del procediment administratiu municipal i per l'estalvi que 
suposa l'economia d'escala, l'Ajuntament Ple ACORDA: 

 PRIMER. Sol·licitar l'adhesió genèrica de l'Ajuntament de Mislata a la Central 
de Compres de l'Estat, d'acord amb el que disposen els arts. 228.3 i 229.3 de la Llei 
9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, i els arts. 7 i 8 de l'Orde 
EHA/1049/2008, de 10 d'abril, de declaració de béns i servicis de contractació 
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centralitzada, manifestant expressament la corporació municipal la seua voluntat 
d'integrar-se en el règim general de funcionament d'aquella. 

 SEGON. L'adhesió als acords marc específics requerirà la ulterior aprovació de 
l'Ajuntament de Mislata i implicarà, en cas d'acordar-se, l'obligació de realitzar totes 
les contractacions a través dels mateixos excepte quan els béns adjudicats o el règim 
de prestació dels servicis no reunisca les característiques indispensables per a 
satisfer les concretes necessitats de l'Ajuntament de Mislata. Aquesta circumstància 
requerirà informació trimestral a la Direcció General de Racionalització i Centralització 
de la Contractació. 

 TERCER. Facultar a l'Alcaldia per a la realització de qualssevol actuacions que 
requerisca l'efectivitat del present acord plenari. 

 QUART. Traslladar del present acord de la sol·licitud d'adhesió genèrica a la 
Central de Contractació de l'Estat a la Direcció General de Racionalització i 
Centralització de la Contractació (Ministeri d'Hisenda) i a la Intervenció municipal de 
Fons. 

 CINQUÉ. Contra aquest acord, que posa fi a la via administrativa, podrà 
interposar-se potestativament, recurs de reposició davant de l'Ajuntament Ple, en el 
termini d'un mes, a comptar de l'endemà de la seua notificació. 

 La desestimació presumpta del recurs de reposició, es produirà pel transcurs 
d'un mes des de la seua interposició i, contra ella, podrà interposar-se, en el termini 
de sis mesos, comptats des de l'endemà del dia en què es produïsca l'acte 
presumpte, recurs contenciós-administratiu, davant del Jutjat del Contenciós 
Administratiu de València. 
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7.- APROVACIÓ DEL II PLA LOCAL D'INFÀNCIA I ADOLESCÈNCIA, PER 

AL PERÍODE 2019-2023. 
 
Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a l'aprovació del II Pla Local d'Infància i Adolescència per al 
període 2019-2023. 

 
Pren la paraula el portaveu de Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i diu 

que han examinat el segon Pla d'Infància i que ho consideren molt complet, 
constructiu i detallat. A continuació dóna lectura a part de l'informe del Cap de Serveis 
Socials i anuncia el vot favorable del seu grup. 
 
 El Sr. Gil i Marín, portaveu del grup Compromís per Mislata, diu que, atés que 
havia finalitzat la vigència del Primer Pla d'Infància i Adolescència, era necessari 
aprovar aquest segon Pla, i com estan d'acord amb els objectius que el mateix, 
planteja el seu vot serà favorable. 
 
 Pren la paraula pel grup Popular el Sr. Martínez Montoro, que anuncia que 
votaran a favor d'aquest Pla d'Infància en entendre que és bo per al municipi comptar 
amb un pla d'aquestes característiques, si bé consideren que s'hauria de ser més 
ambiciós en aquesta matèria, perquè un pla sense pressupost no serveix de res al no 
tindre possibilitat d'acció, per la qual cosa només podran desenrotllar-se xicotetes 
activitats, però no una gran política respecte d'això. Açò, assenyala, no ho diu com 
una crítica a la gestió, sinó com una reivindicació que consideren bàsica. Afig que 
calcula que els diran que el pressupost, de manera transversal, arriba a cobrir el pla 
des de diverses àrees, la qual cosa és una manera molt bonica de no dir res, ja que 
s'ha comprovat en el compte general que s'ha aprovat que la majoria de les regidories 
durant l'any van retallant els seus pressupostos perquè no s'aconsegueixen els 
ingressos promesos a pesar de la pujada contínua dels impostos. Per això, diu que cal 
deixar-se la transversalitat sobre el paper i dotar els plans socials i municipals. 
 
 Prossegueix dient que, en nom del seu grup, agraeix la predisposició de la 
regidora d'infància, Dolores Hortolà, perquè l'oposició participe sempre en els actes, i 
que informe amb temps, de manera que puguen assistir a les activitats exercides al 
voltant del pla. Igualment agraeix a totes les persones que conformen la comissió 
tècnica del mateix, la labor de la qual serveix per a posar en valor el propi pla i les 
accions que desenrotlla. 
 
 Assenyala que aquest Pla va nàixer l'any 2013 amb el suport unànime de tots 
els grups polítics i demostra quelcom que des del Partit Popular sempre han defés per 
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a Mislata: que quan es treballa junts s'obtenen millors resultats, perquè és necessari 
un compromís social i polític de tots per a aconseguir plans més rigorosos i 
ambiciosos per als veïns; cal formalitzar, regular i potenciar, però sobretot cal avaluar 
el que es fa i veure com es pot millorar. 
 
 Afirma que han trobat a faltar una anàlisi més detallat abans d'aprovar aquest 
pla, si bé entenen que és una continuació del que ja existia. Per això, diu, els 
agradaria que estiguera obert, viu i que ho pogueren millorar fins a l'any 2023, per a 
aconseguir polítiques d'infància i adolescència realment oportunes. Afig que ja des del 
2013 el grup Popular es va exigir que el pla tinguera vies d'avaluació, perquè no les 
tenia, i consideren que fer un pla és molt més que anunciar-ho, perquè ha de marcar 
les polítiques pròpies i les que genere al voltant a fi de convertir-ho en la bíblia del 
municipi. 
 
 Prossegueix dient que cal confiar en la participació ciutadana i creure en ella i 
reitera que el seu grup votarà a favor, però demanen passos més valents, més reals, 
més necessaris i, sobretot, més dialogats. Així com que continuen reclamant en el pla 
capítols destinats a xiquets amb necessitats especials, accions per a posar en valor 
als jóvens amb mobilitat reduïda, la promoció de models educatius que eradiquen la 
violència en l'àmbit familiar i plans integrals per a la família. Afig que els xiquets són 
sempre les víctimes més dèbils, i cal ajudar-los enfront de l'exclusió social o la crisi en 
l'entorn familiar. 
 
 Finalitza dient que el treball en equip és hui més important que mai i que, per 
això, reitera el vot favorable del seu grup. 
 
 Pren la paraula la Sra. Hortolà Ramón, per part de grup PSOE, i agraeix el vot 
favorable de tots els grups. 
 
 Prossegueix dient que han preparat la documentació d'aquest pla per a la seua 
aprovació, quatre anys després del primer Pla d'Infància i Adolescència de Mislata. Un 
projecte, diu, que va nàixer amb moltes metes, molt ambiciós, i hui es pot dir que els 
seus objectius s'han aconseguit i que la infància ha deixat de ser una conseqüència de 
les polítiques municipals per a passar a ser agent de l'acció pública. Afig que a Mislata 
els xiquets i xiquetes han deixat de ser ciutadans del futur per a ser ciutadans 
plenament integrats i participatius, a través del Consell d'Infància i Adolescència, 
òrgan de màxima participació infantil de Mislata. 
 
 Explica que les diferents actuacions en centres educatius o municipals, les 
exposicions, actes institucionals, lúdics i la difusió de les activitats del Pla a través de 
diferents mitjans, han permés a la societat de Mislata conéixer el significat de Ciutat 
Amiga de la Infància, han convertit als mislateros i mislateras en vigilants dels drets 
dels xiquets i xiquetes, i han posat en valor el 20 de novembre, Dia Internacional  de la 
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Infància, i, sobretot, han permés al Consell d'Infància i Adolescència desenrotllar les 
seues funcions per a aconseguir la participació activa i productiva en la vida pública 
mislatera. 
 
 Continua dient que per tot això Mislata s'ha convertit en referent, tant per a la 
Direcció General d'Infància, participant a través del Consell en l'elaboració de la nova 
Llei d'Infància, portant les seues propostes al Congrés, i per a UNICEF, que en 2016 
Mislata va obtindre la menció de bones pràctiques en el reconeixement convocat pel 
mateix. 
 
 Assenyala que, en relació amb l'afirmació anterior, i després d'una anàlisi 
detallat de la situació de la infància a Mislata, els diferents tècnics, psicopedagogs, 
representants dels centres educatius, del Consell, etc. han pogut constatar les 
particularitats del municipi i informar del govern municipal que, a través de les 
diferents regidories, han anat prenent les iniciatives necessàries per al compliment 
dels diferents objectius, com el de que la infància i l'adolescència siguen un nou pilar 
per al treball diari del govern municipal, que la infància estiga en el punt de mira de les 
polítiques per a les persones, objectius que s'han convertit en iniciatives d'èxit com el 
programa que acompanya. Afig que un altre objectiu ha sigut aconseguir que la 
infància siga un agent col·laborador de totes les tasques i àrees de govern, que 
participe en la promoció cultural, en les estructures comunicatives per a millorar la 
ciutat, i així, s'han satisfet les necessitats de molts centres educatius; s'han 
incrementat i renovat tots els parcs infantils, i s'ha fet que els xiquets i xiquetes siguen 
partícips de les festes populars i, per descomptat, mantenen els millors programes 
d'atenció social per a les famílies a la vora de l'exclusió social, perquè cap xiquet 
patisca les conseqüències d'una conjuntura econòmica llastimosa. 
 
 Continua dient que per allò que s'ha exposat, i una vegada acabada la primera 
etapa, poden afirmar que s'està en la senda correcta i també amb el segon Pla 
d'Infància i Adolescència 2019-2012, amb unes directrius semblants a les del primer 
Pla, que vénen marcades per la Declaració dels Drets del Xiquet de les Nacions 
Unides, de 1959 i la posterior Convenció de 1989, a les que cal afegir els objectius de 
desenrotllament sostenible i l'Agenda 2030, aprovada també per Nacions Unides en 
2015. 
 
 Assenyala que, seguint la metodologia d'UNICEF, el nou Pla es concreta en 
nou grans drets que es resumixen a garantir una vida sana i benestar per a tots els 
xiquets i xiquetes de Mislata dins d'un entorn familiar i social adequat; el foment d'una 
educació inclusiva, equitativa i de qualitat per a tots; aconseguir la igualtat per a 
xiquets i xiquetes; la promoció de l'ocupació per a tots; fer de Mislata una ciutat segura 
i sostenible; la participació efectiva de xiquets i xiquetes a fi d'aconseguir una societat 
justa i inclusiva; impulsar accions d'oci i temps lliure; una formació integral i potenciar 
l'intercanvi generacional per a l'enriquiment personal de majors, xiquets i xiquetes. 
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 Finalitza dient que esperen optar al segell d'UNICEF, amb el respatler de tots 
els grups. 
 
 No es produeixen més intervencions. 

 
Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres va 

adoptar l'acord següent: 
 
Vista la proposta de la Regidor d'Infància i Adolescència sobre l'aprovació del II 

Pla Local d'Infància i Adolescència per al període 2019-2023, l'objectiu de la qual és 
impulsar polítiques de participació en la vida local dels xiquets i jóvens del municipi. 

 
Vist l'informe del Cap de Serveis Socials, de data 11 de setembre de 2018, que 

es transcriu a continuació: 
 

 “Vista la proposta efectuada per la Regidor d'Infància i Adolescència 
 
 RESULTANT: Que per acord de Ple de data 28 de novembre de 2013 es va 
aprovar l'I pla Local d'Infància i Adolescència 2014-2018 i que ha finalitzat amb uns 
resultats molt satisfactoris. 
 
 RESULTANT: Que el Pla Local d'Infància i Adolescència té com a objectiu 
promoure l'aplicació de la Convenció sobre els Drets del Xiquet en l'àmbit dels 
governs locals, mitjançant la promoció de la participació dels xiquets en la vida 
municipal. 
 
 RESULTANT: Que el dit programa impulsa polítiques municipals tendents a 
afavorir el desenrotllament dels drets de la infància i l'adolescència i dinamitza la 
col·laboració ciutadana. 
 
 RESULTANT Que l'Ajuntament de Mislata té la voluntat de mantindre el fòrum 
creat en I Pla Local d'Infància i Adolescència  en què escoltar les necessitats dels 
xiquets i jóvens del municipi per a desenrotllar accions dirigides   a satisfer-les. 
 
 CONSIDERANT: Que l'atenció a la família i infància és una concreta 
manifestació de la competència que la Constitució reconeix a les comunitats 
autònomes en l'àmbit dels serveis socials generals. La legislació autonòmica 
valenciana en aquesta esfera de l'actuació administrativa, configura l'atenció a família i 
infància com un servei social especialitzat, tal com es desprén de l'article 14 de la Llei 
5/97 de Serveis Socials de la Comunitat Valenciana 
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 CONSIDERANT: Que l'esmentada llei 5/97 estableix com a competència local 
en el seu art. 6 aparatados d i f la titularitat i gestió dels Servei Socials Especialitzats i 
el foment de l'acció comunitària 
 
 CONSIDERANT: El que disposa l'art 18 ,1 i 3 de la Llei 12/2008 de Protecció 
Integral de la Infància i Adolescència de la Comunitat Valenciana quant al dret a la 
participació en la vida social cultural... del seu entorn dels menors i adolescents així  
com l'obligació de les administracions públiques de fomentar la dita participació. 
 
 CONSIDERANT: Que entre les competències de l'Ajuntament arreplegues en la 
Llei de Bases de Règim Local en el seu art 25 s'estableix la promoció de qualsevol 
classe d'activitats i prestació de quants serveis públics contribuïsquen a satisfer les 
necessitats i aspiracions de la comunitat veïnal. 
 
 CONSIDERANT: Que és competència del Ple l'aprovació del present projecte 
de conformitat amb el que establix la base 24 de les d'execució del pressupost relatiu 
a la competència del Ple”. 
 
 Per tot això, s'acorda:  
 
 ÚNIC: Aprovar el II Pla Local d'Infància i Adolescència de Mislata 2019-2023 

 
 8.- MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA SOL·LICITANT LA 

DIMISSIÓ De l'ALCALDE D'ONTINYENT.-  

L'assumptees retira de l'orde del dia a sol·licitud del portaveu del Grup Ciudadanos-
Mislata. 

9.- MOCIÓ DEL GRUP POPULAR CONTRA EL TANCAMENT DE 
DIVALTERRA.- 

 
Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 

Benestar Social, desfavorable a l'aprovació de la moció del grup Popular contra el 
tancament de Divalterra. 

 
Pren la paraula el Sr. López Bronchud, portaveu del grup Popular, i diu que el 

seu grup va presentar aquesta moció el dia 31 de juliol, quan en la premsa s'estava 
donant a conéixer l'operació Alqueria, s'anava a tancar DIVALTERRA, durant l'estiu i, 
especialment en les últimes setmanes, açò ha variat en la línia del que sol·licitava el 
seu grup, que era exigir a la Diputació de València, formada per PSPV, Compromís, 
Esquerra Unida i València en Comú que s'anul·lara la decisió unilateral del tancament 
de l'empresa pública DIVALTERRA, i açò així ha succeït, i el segon punt que 
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demanava la moció era exigir al govern de la Diputació la professionalització de la 
direcció de l'empresa pública a través del nomenament d'un únic gerent independent, 
no sotmés a criteris partidistes. Qüestió que, diu, està eixint avant i els que lligen la 
premsa coneixeran que des d'ahir hi ha el nomenament d'una dona al capdavant de 
DIVALTERRA, és a dir, que no es va a tancar. 
 
 Assenyala que quan es va presentar la moció el 31 de juliol tenia una lògica, 
mentres que hui han caigut dos punts d'aquesta moció perquè ja s'està portant a la 
pràctica el que havia sol·licitat el Partit Popular, però el seu grup no retira la moció 
perquè hi ha un tercer punt que per al dit grup era el més important i que continua sent 
vital, i és el sol·licitar la convocatòria immediata d'una reunió amb tots els grups 
polítics de la Diputació i amb els representants dels treballadors per a arribar a acords 
que generen tranquil·litat entre els empleats i empleades i torne la normalitat 
necessària a la gestió diària de l'empresa. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que el seu grup és de l'opinió que cal depurar responsabilitats polítiques, de que 
ha d'actuar la justícia i de que, com ha reconegut el portaveu del grup Popular, 
DIVALTERRA no es tanca, i no es tanca perquè hi ha hagut moviments per part de la 
direcció de la Diputació de València.  
 
 Prossegueix dient que, com ha mantingut el portaveu del grup Popular en la 
seua intervenció, el punt tercer de la moció està vigent encara i, per això, el grup de 
Ciudadanos-Mislata votarà a favor de la mateixa. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu al seu grup el que li preocuparia és el tancament d'una empresa pública i la 
situació en què quedarien els treballadors i treballadores de la mateixa, però considera 
que per a això hi ha una regulació que ofereix unes garanties dels drets dels 
treballadors. A més, diu, els sindicats estan fent el seu treball. 
 
 Afirma que el que els preocupa de les empreses públiques és el seu 
funcionament, la falta de transparència, qui o com es controlen, com es gestionen,… 
perquè consideren que en la majoria de les empreses públiques falta control per part 
de les administracions, per la qual cosa haurien d'incloure's les bones pràctiques en la 
gestió de les mateixes, i una d'elles seria que la Junta d'Administració de les mateixes 
no fóra monocolor del partit que governa en aqueixa Administració, com passa a 
Mislata, on es compta amb una empresa pública però del Consell d'Administració  
només formen part membres del govern. 
 
 Anuncia el seu vot d'abstenció per no trobar molt sentit a la moció i perquè no 
es parla de la part fonamental, que són els treballadors, els drets dels quals considera 
garantits. 
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 Intervé el Sr. López Bronchud i diu que pareix que no ha quedat clar el 
contingut de la moció, i afirma que la decisió de tancament de DIVALTERRA era 
unilateral i es va prendre en les primeres hores en esclatar l'operació Alqueria. Afig 
que es tracta d'una empresa en què no està el Partit Popular. 
 
 Repeteix que els dos primers acords que sol·licitava la moció han sigut 
adoptats per la Diputació durant l'estiu, i que si mantenen la moció en aquest moment 
és en defensa dels set-cents treballadors de DIVALTERRA, dels cinc-cents brigadistes 
que desenrotllen una excel·lent labor, que s'han vist repartint el seu temps entre la 
prevenció i lluita contra els incendis forestals i la preocupació per saber què seria 
d'ells. 
 
 Per això, diu, en el tercer punt de la moció se sol·licita que la Diputació òbriga 
una mesa de negociació amb tots els grups polítics i amb tots els sindicats. Afig que 
s'ha dit que açò ja s'està produint, però després de parlar amb representants de 
treballadors de distints sindicats, el majoritari dins de DIVALTERRA, que és el CSIF, 
va anunciar mobilitzacions perquè la presa d'acords respecte a la dita empresa està 
sent totalment unilateral. 
 
 Afirma que aquesta moció interessa a tots perquè defén als treballadors, entre 
els que hi ha veïns de Mislata, també perquè moltes de les accions que es 
desenrotllen des de la Diputació incideixen en la vida política de Mulata i, finalment, 
perquè no s'està garantint que en la mesa de diàleg estiguen les persones directament 
afectades, que són els empleats i empleades que estan complint fidelment amb la 
labor que tenen encomanada, que no tenen res a veure amb presumptes casos de 
corrupció i que veuen com el seu treball pot perillar en qualsevol moment. 
 
 Assenyala que en les primeres hores després que explotara l'operació Alqueria 
es parlava d'un tancament ordenat, i ho sol·licitava qui quedava com a Presidenta en 
funcions, María Josep Va amistar, de Compromís. Afig que entén que els treballadors 
no han de ser responsables de les accions polítiques ni pagar per les mateixes. 
 
 Finalitza dient que no costa res propiciar el vot favorable en aquesta moció i 
defendre els treballadors de DIVALTERRA, i que s'ajude a generar tranquil·litat a un 
col·lectiu que des del passat mes de juliol està especialment sacsat. 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que el 
valor de les institucions resideix, d'una banda, en l'objecte social que compleixen i en 
els beneficis que aporten als seus administrats. 
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 Afig que aquesta afirmació vigent en un any com aquest, en que es rememora 
la Constitució Espanyola de 1978, posa en valor el sentit últim de la política i el 
significat de la seua aportació per a la convivència i el desenrotllament de la societat.  
 
 Assenyala que potser l'episodi polític més sorprenent viscut al final de la 
passada legislatura seguisca encara sorprenent en la seua contundència en relació al 
moment en què sonaven els bitllets i la veu de l'expresident de la Diputació de 
València, Sr. Rus, en aqueixa compte interminable de quantitats d'origen fosc. Afig 
que la Diputació de València i les empreses públiques dependents de la mateixa, com 
en aquest cas DIVALTERRA i l'antiga IMELSA, han patit al llarg d'aquests anys un 
procés de pauperización de la marca. Per desgràcia, diu, aquest procés no ha sigut 
prou, i l'últim escàndol mediàtic ha suposat una nova visió en negatiu del que hauria 
de ser un servei públic dirigit a la protecció del medi ambient i de la professionalització 
de les accions encaminades a lluitar a l'estiu contra incendis i altres situacions 
d'emergència. 
 
 Assenyala que la moció presenta una imatge negativa del que fóra president de 
la Diputació de València, Jorge Rodríguez, emparada exclusivament en la imatge 
pública de la seua detenció el passat mes de juny, en relació amb la denominada 
Operació Alqueria. Afig que a hores d'ara continua existint secret de sumari i que, a 
pesar de la prudència exigida a qualsevol càrrec públic en relació amb un fet que està 
sent enjudiciat pels tribunals, es veu obligada a manifestar la seua sorpresa per la 
forma en què va ser duta a terme aquesta acció judicial i com, després de passats tres 
mesos del fet, encara no existisquen notícies sobre el succés. En aquest sentit, diu 
que li correspon guardar silenci i esperar esdeveniments, però vol deixar constància 
que no hi ha cap similitud entre la personalitat política dels dos últims expresidents de 
la Diputació de València. 
 
 Afirma que la política viu temps molt complexos i és difícil d'entendre per què la 
causa que porta a què una ministra a presentar la seua dimissió reverteix en un 
possible arxivament d'actuacions quan es referix al portaveu de l'oposició, quan es 
parla d'un mateix objecte: un màster, un mateix centre, la Universitat Joan Carles I, i 
un mateix director d'estudis, però les diferències en la resolució són absolutament 
divergents: dimissió i exoneració. Potser, diu, l'única diferència siga el partit en què 
militen i l'ètica personal dels que els integren. 
 

 Continua dient que la decisió del tancament de DIVALTERRA no prejutja 
l'ocupació de les persones que treballen en aquesta empresa pública, ja que la 
competència serà derivada a una altra administració, per i per a salvaguardar les 
ocupacions i protegir l'objecte social a què es referix l'activitat principal d'aqueixa 
empresa, que està lligada amb la protecció del medi ambient i dels seus brigades. 
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 Finalitza dient que les administracions precisen adaptar-se als nous temps que 
es viuen, i que potser l'actual President de la Diputació de València, Toni Gaspar, 
puga ser un dels millors defensors de la Diputació com a institució a perdurar en el 
temps, en haver comprés que només canviant tot allò que no funcione i eliminant tot el 
que poguera generar problemes es pot preservar a la Diputació de València com una 
de les quatre administracions que integren el règim jurídic representatiu.  
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que vol puntualitzar 
diverses coses: que la decisió de l'empresa no és tancar, sinó transformar la seua 
personalitat jurídica; que en la direcció els càrrecs polítics són minoria; que el dia 
dotze de setembre va tindre lloc aqueixa reunió que se sol·licitava i, finalment i com a 
garantia per als treballadors, diu que el president del comité d'empresa és membre de 
ple dret del consell d'administració de la mateixa, per la qual cosa considera que 
poden estar tranquils respecte al futur dels seus treballadors. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que no sap si el Sr. 
Gil i Marín no ha escoltat la seua primera intervenció o si venia amb el discurs fet, 
perquè ha dit que l'empresa no s'ha tancat, però això ja ho havia dit ell, i repeteix que 
el que sol·liciten és que els treballadors estiguen en la taula de negociacions. Afig que 
en la moció se sol·licitava que no es tancara l'empresa perquè és el que anunci María 
Josep Va amistar el dia 9 de juliol, i la moció es va presentar el dia 31 del mateix mes. 
 
 Prossegueix dient que, després del panegíric que ha fet la Sra. Martínez Mora, 
ell no ha anomenat ni al dels bitllets, ni al que es porta la guàrdia civil de sa casa, que 
no ha citat al seu excompany del Partit Socialista perquè no té la necessitat de traure 
coses del passat, encara que li sorprén que diga que la veu de la gravació esmentada 
correspon a una certa persona, perquè ell no s'haguera atrevit a afirmar-ho fins que ho 
diga un jutge. Afig que aquest fang no beneficia ni al Partit Socialista ni al Partit 
Popular, perquè la corrupció no té justificació la faça qui la faça, i sempre ha dit que, 
en sa casa, qui la faça pague per això, i considera que si tots tingueren aqueixa visió 
que ell defén potser la ciutadania tornaria a tindre un poc més de confiança en la 
classe política. 
 
 Prossegueix dient que no ajuda res parlar de la dimissió d'una ministra per un 
màster, i que el portaveu del Partit Popular no ho ha fet, perquè resulta que hi ha una 
fiscal que ha informat que no hi ha causa de delicte, i a aquesta fiscal no la va 
anomenar el Partit Popular, sinó el Partit Socialista. 
 
 Afirma que en aquesta qüestió, com en relació a altres com la violència de 
gènere, cal ser unànimes, i els vint-i-un regidors d'aquesta Corporació han d'estar en 
contra de la corrupció, perquè si no se segueix en aqueixa línia els ciutadans es 
cansaran d'aqueix “i tu més” i de que un tape les seues vergonyes intentant airejar les 
de davant. Repeteix que sempre ha repetit que en el seu partit qui ho faça ho pague, 
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entre altres coses perquè hi ha molts militants honestos a què s'està tacant el nom del 
seu partit per culpa del que hagen fet quatre aprofitant-se d'unes sigles. 
 
 Assenyala que la portaveu del PSOE ha manifestat que Toni Gaspar és el 
millor garant de les Diputacions, i li diu que s'alegra de que tinga la mateixa posició 
respecte d'això que el Partit Popular, que és l'únic que vol mantindre obertes les 
Diputacions en aquest país, perquè el Partit Socialista uns dies les vol tindre obertes i 
altres tancar-les, ara estan en el Consell i cada un té una postura distinta, però com 
ara les presideixen ja no cal tancar-les, per la qual cosa entén que si d'ací a quatre 
anys ja no les governeu caldrà tornar a tancar-les, perquè diuen unes coses quan 
estan en l'oposició i quan governeu adopten posicions distintes. 
 
 Finalitza dient que la imatge de Jorge Rodríguez no l'ha defenestrat el Partit 
Popular sinó Ferraz. 
 
 En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu que no és habitual 
que el grup Socialista s'opose a mocions sense haver intentat esmenar-les, però en 
aquest cas era impossible, i afig que el propi grup Popular va votar favorablement al 
pla del President. 
 
 Prossegueix dient que resulta evident que, a pesar de l'esforç i la tenacitat del 
nou govern de la Diputació a partir del 2015, la imatge de deteriorament de 
DIVALTERRA s'ha vist acrescuda després dels últims fets judicials descrits 
anteriorment. La decisió del nou president sobre el tancament de DIVALTERRA és 
tota una declaració de principis del posicionament del nou govern davant de la 
dificultat de gestionar aquesta empresa pública com correspon. Afig que des del 
primer moment el plantejament de la nova Diputació va en línia amb el fet anunciat del 
tancament d'aquesta empresa que, per a tranquil·litat dels seus empleats de 
l'empresa, serà ordenat, amb una doble finalitat: garantir als empleats i empleades els 
seus llocs de treball davall la competència d'una nova administració i salvaguardar 
l'objecte social de l'empresa pública, perquè les funcions seguisquen realitzant-se de 
manera eficaç i garantir la protecció del medi ambient. 
 
 Assenyala que en el segon punt de la presa d'acords de la moció s'insta a la 
professionalitat de l'empresa pública a través d'un únic gerent, la qual cosa resulta 
curiós atés que el plantejament que té el president per al funcionament de 
DIVALTERRA té una doble finalitat: protecció del personal i tancament definitiu 
d'aquesta empresa, que no ha resultat viable ni en termes jurídics ni en termes 
polítics. 
 
 Afirma que les administracions i les institucions estan per a servir a la 
ciutadania, i la seua supervivència va lligada al compliment de les seues funcions i a 
l'adaptació al medi social. Afig que és necessari prendre mesures responsables i 
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contundents, i el tancament de DIVALTERRA per als socialistes és una necessitat 
perquè les circumstàncies que lligaven a aquesta empresa pública i la deteriorada 
imatge de la mateixa així ho exigeix. Afig que la societat potser podrà disculpar els 
seus errors com a responsables polítics, però mai perdonara la tebiesa en la resolució 
dels problemes; situacions com les viscudes a Catalunya, la corrupció política i la crisi 
de les institucions requereixen resolucions i mesures de vegades extraordinàries. 
 
 Prossegueix dient que a Mislata els socialistes saben quelcom d'açò, i potser 
per això governeu amb majoria absoluta, perquè la valentia i l'audàcia en el polític no 
poden estar renyides amb la responsabilitat d'abordar els problemes. 
 
 Anuncia que el vot del grup PSOE serà en contra de la moció, i afig que el dia 
26 de setembre va eixir en premsa que la mitat dels integrants del nou consell 
d'administració i la gerència seran funcionaris. El nou Consell, afig, està compost per 
sis polítics i sis tècnics, sense María Josep Va amistar i sense Toni Gaspar,  els 
diputats Mercedes Berenguer, Rafael Soler, Emili Altur, Jorge Ochando, Roberto 
Jaramillo i Rosa Pérez-Garijo, i els distints tècnics són els que formaran part.  Aquest 
acord, diu, va ser adoptat amb el vot favorable del Partit Popular. 

 
Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple, per sis vots a favor (grup Popular i grup 

Ciudadanos-Mislata), tretze vots en contra (Grup PSOE) i una abstenció (grup 
Compromís per Mislata), va acordar rebutjar la moció següent: 

 
“El passat 27 de juny es duia a terme la coneguda i denominada "Operació 

Alqueria", en la que el hui, ja expresident de la Diputació, el socialista Jorge 
Rodríguez, era detingut per la Unitat de Delinqüència Econòmica i Fiscal (UDEF) de la 
Policia Nacional junt amb el seu cap de gabinet, el seu assessor de presidència, els 
dos cogerentes de l'empresa pública Divalterra i el secretari del Consell 
d'Administració de la dita empresa pública per la presumpta contractació irregular 
d'alts directius. 

La gravetat dels fets succeïts ha provocat la presa precipitada i precipitada, per 
part de l'actual equip de govern de la Diputació, de decisions respecte a Divalterra el 
perjuí de la qual resulta innegable per a les quasi 700 persones que treballen en 
l'empresa pública; creant en aqueixes famílies incertesa i preocupacions lògiques, ja 
que ningú els ha informat del que passarà amb el seu futur, 

La decisió unilateral del tancament de Divalterra, presa a esquena dels 
treballadors, i no comunicada directament als principals afectats, ha generat malestar 
i preocupació en l'entorn laboral dels seus empleats i empleades,  

Resulta inqüestionable la necessitat que suposa, per al nostre medi ambient, 
l'existència i el treball de totes les persones que componen les brigades forestals, 
cuidant i esforçant-se a mantindre nets les nostres muntanyes, llits i barrancs. Els 
professionals dedicats a la promoció turística són bàsics per a posicionar i donar a 
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conéixer els nostres valors i atractius turístics, sobretot, els d'aquells municipis més 
xicotets que no poden fer-ho amb recursos propis. Tot això sense obviar la 
importantíssima activitat econòmica i social que generen aquestes 700 famílies per a 
tots els nostres municipis. 

 
Els més de 500 brigadistes que desenrotllen una extraordinària labor en la 

prevenció i lluita contra els incendis forestals, en les muntanyes de la província de 
València, sumats a molts professionals dedicats al desenrotllament turístic de tots els 
municipis valencians, personal administratiu, conformen una plantilla de quasi 700 
persones. 

 
Empleats i empleades que compleixen fidelment les tasques encomanades 

sense tindre res a veure amb les voluntats polítiques. A pesar d'això, s'han vist 
embolicades en una polèmica generada pels dirigents polítics socialistes i de 
Compromís, que estan sent investigats judicialment, a causa d'una gestió de 
Divalterra infestada d'irregularitats. 

 
Des del Partit Popular volem defendre de manera clara i directa la vigència i el 

manteniment de les tasques i funcions que compleixen de manera solvent i eficaç els 
empleats de l'empresa pública Divalterra, perquè els treballadors i les seues famílies 
no són els culpables de la situació generada pels problemes interns de les formacions 
polítiques que componen l'equip de govern de la Diputació de València. 

 
Per tot allò que s'ha exposat, el Grup Municipal Popular presenta per a la seua 

aprovació les següents: 
 
ACORDS 
 

 Exigir al govern de la Diputació de València, format per PSPV-PSOE, Compromís, 
EU i València en Comú, l'anul·lació de la decisió presa unilateralment, per ells 
mateixos, del tancament de l'empresa pública Divalterra. 

 Exigir al govern d'ia Diputació de València, format per PSPV-PSOE, Compromís, 
EU i València en Comú, la professionalització de la direcció de l'empresa pública 
Divalterra, a través del nomenament d'un únic gerent independent, no sotmés a 
criteris partidistes. 

 Sol·licitar la convocatòria immediata d'una reunió amb tots els grups polítics de la 
Diputació, i amb els representants dels treballadors de Divalterra, per a arribar a 
acords que generen tranquil·litat entre els empleats i empleades, i tornen la 
normalitat necessària a la gestió diària de l'empresa. 

 Donar coneixement de l'aprovació d'aquesta moció als Mitjans de comunicació 
municipals, provincials i autonòmics, així com als Mitjans de comunicació del propi 
Ajuntament de Mislata i igualment a les associacions veïnals amb còpia d'aquesta 
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mateixa moció. 
 

10.- MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA PERQUÈ L'AJUNTAMENT 
SOL·LICITE A LES ADMINISTRACIONS DE LA COMUNITAT VALENCIANA LA 
SUBSTITUCIÓ DELS GUARDARRAILES ACTUALS PER ALTRES MÉS SEGURS 
DE GOMA RECICLADA O SEMBLANT.-  

 
Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup Ciudadanos-Mislata 
perquè l'Ajuntament sol·licite a les administracions de la Comunitat Valenciana la 
substitució dels guardarrailes actuals per altres més segurs de goma reciclada o 
semblant. 

 
Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i diu 
que s'ha pogut comprovar que quan vota favorablement al compte general es 
converteix en el regidor número quinze de l'equip de govern, i pregunta al Sr. Martínez 
Montoro que si, atés que ha votat a favor de la moció del grup Popular, s'ha convertit 
en el regidor número sis del dit grup. 
 
 A continuació dóna lectura a part de la moció i dels acords que la mateixa 
proposa. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que és difícil no compartir aquesta moció, perquè totes les mesures encaminades 
a augmentar la seguretat de ciclistes i motoristes i garantir la vida de les persones, 
són positives i, per tant, votaran a favor de la mateixa. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu al Sr. 
González Murgui que òbviament no li consideren el regidor número sis del seu grup, a 
pesar que es coneixen fa anys i sap del seu afecte personal cap a ell. Afig que quan li 
diuen que és el regidor número quinze del grup socialista és perquè des de Ciutadans 
no tenen capacitat d'esmenar la plana, i en qüestions tan importants com els 
pressupostos o el compte general la intervenció de Ciutadans brilla sempre per la 
seua absència, i en les comissions no fa cap pregunta. A continuació li diu que no deu 
importar-li el que pense el Partit Popular, sinó el que pensen els seus votants sobre el 
treball que està fent en aquesta legislatura, perquè és a ells als que ha de donar 
explicacions. Finalment li diu que poden estar d'acord amb Ciutadans en algunes 
qüestions, com l'anterior, o aquesta moció, que votaran a favor. 
 
 Per part del grup PSOE, pren la paraula el Sr. Arenes Almenar, i diu que 
aquesta, com en molts casos, és una moció generalista i, per tant, l'Administració 
Local no té competència, però no per això deixaren de valorar-la en positiu. 
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 Prossegueix dient que el grup Ciutadans proposa la substitució dels 
guardarrailes  tradicionals pels del tipus Segurvital. Afig que, segons s'ha informat, 
aquests nous guardarrailes han sigut creats per una empresa espanyola, Inoxmar 
Entreacerox, i estan fabricats amb cautxú reciclatge que amorteix els impactes i 
aconsegueix que els vehicles no isquen repel·lits a la calçada. 
 
 Assenyala que la substitució o millora dels guardarrailes tradicionals és una 
reivindicació de fa dècades d'associacions de motoristes i de ciclistes, i per aquest 
motiu el Congrés dels Diputats va aprovar per unanimitat el passat mes de març la 
substitució dels guardarrailes situats en els trams de major concentració d'accidents, 
la qual cosa es coneix com a punts negres de les carreteres. 
 
 Assenyala que en els últims temps s'han anat emetent ordes i recomanacions 
del Ministeri de Foment a les administracions autonòmiques per a la substitució de les 
barreres de contenció, i els consta que a la Comunitat Valenciana s'han anat 
substituint en els últims anys, o millorant de forma progressiva les carreteres de la 
Comunitat, per a rebaixar els índexs de sinistralitat. 
 
 Finalitza dient que tots els grups estan d'acord amb aquesta moció, que Les 
Talls veuran amb bons ulls, per la qual cosa votaran favorablement a la mateixa. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que escoltades les 
intervencions anteriors, i vist el consens de tots els grups, no té ni més menys que 
afegir. 
 
 No es produeixen més intervencions. 
 

Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres 
assistents, va acordar aprovar la moció següent: 

 
De tots és coneguts que una col·lisió contra un guardarraíl convencional pot 

tindre conseqüències molt greus, sobretot en els ciclistes i motorista. Els pals de 
subjecció tenen forma de "H" o "T", un disseny que fa que les seues arestes actuen 
com a fulles arribant a ser letals o que es colen entre ells, amb el perill afegit de 
l'irregular de les cunetes (barrancs, séquies, roques, etc.). O en cas d'impacte produir 
un efecte rebot que a més de provocar lesions, pot expulsar-ho cap a la carretera 
sumant el perill de ser enrotllat per un altre vehicle. 

 
Els guardarraíles de goma reciclada desenrotllats actualment, absorbeixen i 

neutralitzen l'energia generada en l'impacte, evitant que els pals actuen com a fulles, 
que el motorista es cole entre ells i l'efecte "rebot", protegint la vida de les víctimes 
d'accidents. 
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Per això des de Ciutadans; proposem la substitució del guardarraíles 
convencional metàl·lic per un altre realitzats amb pneumàtics usats que redueixen i 
absorbeixen la força de l'impacte impedint que es produïsquen seriosa lesions i 
sobretot salven vides, que és el nostre objectiu final. 

 
Segons el Consell Empresarial Mundial per al Desenrotllament Sostenible 

(WBCSD), es generen un total de mil milions de pneumàtics al final de la seua vida 
útil, anualment en el món, es calculen que hi ha aproximadament 4 mil milions de 
pneumàtics usats en depòsits i abocadors en tot el món. 

Els polímers reticulats químicament, naturals o sintètics, que es troben en 
pneumàtics al final de la seua vida útil no es degraden naturalment en el medi 
ambient i només després d'un període molt llarg s'eliminen, a més poden difondre 
substàncies químiques perilloses en l'entorn que poden matar a molts 
microorganismes beneficiosos. 

Recordar que la Comunitat Valenciana és una de les autonomies amb nombre 
més gran d'accidents de motos i de bicicletes. Sent per consegüent el principal 
problema que afecta els usuaris de vehicles de dues rodes, els nivells de vulnerabilitat 
davant de les conseqüències de les caigudes, col·lisions i impactes amb els distints 
elements de senyalització. 

Per això es fa cada vegada més de manifest que les conseqüències que 
produeixen els guardarrailes tradicionals han resultat ser molt tràgiques per als 
usuraris de les nostres carreteres. 

Per això Ciutadans proposa la substitució dels metàl·lics per altres dotats d'un 
sistema de contenció pioner denominat "Segurvital". Fabricat amb materials 
reciclatges i que compta amb els màxims paràmetres de seguretat. A més de ser 
enginyós, els seus costos no són elevats... "Gràcies al seu sistema de corrons 
giratoris, en cas de col·lisió, el ciclista o motorista, llisca al llarg del guardarraíl, sense 
frenar-ho en sec, i sense ser despedit al centre de la calçada, evitant ser atropellat per 
un altre vehicle". Segurvital es munta amb un sistema d'ancoratges que s'acobla a les 
pròpies baranes, sense necessitat d'una obra addicional". 

 
 Per tot això, s'acorda: 
 

Primer: Instar des de l'Ajuntament de Mislata a totes les administracions de la 
Comunitat Valenciana que compten amb competències en carreteres 
(Conselleries, Diputacions) perquè en un termini de temps raonable, 
substituïsquen els tradicionals guardarrailes pel del tipus Segurvital molt més 
segur per als usuaris de les dues rodes. 
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Segon: Que es comuniquen aquest acords al Govern Valencià, a les 
conselleries amb competència en la matèria així com a les Diputacions 
Provincials d'Alacant, Castelló i València; com a tots els Mitjans de 
comunicació en especial als de titularitat municipal perquè es facen eco. 

 
11.- MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA PERQUÈ EN EL PLE 

De l'AJUNTAMENT ES COMPLISCA L'ARTICLE 49 DEL REGLAMENT ORGÀNIC 
MUNICIPAL PER A TOTS ELS GRUPS POLÍTICS PER IGUAL.- 

 
Se n adona del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup Compromís per Mislata 
perquè en el ple de l'Ajuntament es complisca l'article 49 del Reglament Orgànic 
Municipal per a tots els grups polítics per igual. 

 
Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 

dóna lectura als acords que proposa la moció. 
 
 El Sr. González Murgui no fa ús de la paraula en primer torn. 
 
 Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que potser algun s'ha sorprés de que, a la 
vista que aquest marcador ja està instal·lat, no s'haja retirat la moció.  Explica que hi 
ha dues raons: la primera és que no se'ls havia informat, a pesar que este matí es va 
celebrar una Junta de portaveus i, d'altra banda, perquè entenen que la moció no 
tracta només d'instal·lar un marcador sinó que és més important, perquè el que estan 
demanant és que es complisca el Reglament Orgànic  Municipal i, diu, el lamentable 
és que s'haja de portar un punt per a la seua aprovació. Afirma que la persona 
encarregada de dirigir els plens, el Sr. Fernández Bielsa, en la seua qualitat de 
director del Ple realitzava abusos a l'hora d'atorgar la paraula. 
 
 En aquest sentit, i com a exemples, recorda el Ple de desembre de 2017, en el 
debat del punt dos, quan ell, en el seu torn de paraula, portava huit minuts i mig a 
penes d'intervenció, i el Sr. Alcalde li va interrompre i li va dir que fóra concloent; la 
qual cosa va tornar a ocórrer en el minut nou amb vint segons, mentres que quan va 
prendre la paraula la portaveu del grup Socialista, fins al minut dotze i trenta-huit 
segons no li va dir que fóra concloent, i va concloure finalment quan portava més de 
catorze minuts parlant. Afig que aquesta mateixa situació es va repetir en el segon 
torn d'intervenció, el límit del qual està establit en cinc minuts, i mentres ell va tindre 
una intervenció de quatre minuts amb cinquanta-nou segons, la intervenció de la 
portaveu socialista va ser de set minuts i cinquanta-dos segons. Açò, diu no és lògic ni 
just, ni s'ajusta al Reglament i, agraden o no, els reglaments estan per a complir-se en 
tota la seua extensió, i és per això que el grup Compromís va presentar una proposta 
de resolució en el mes de gener, perquè s'aprovara aquest marcador que s'ha 
instal·lat i es complira a aqueix article 49 del ROM, i en aqueixa ocasió el Sr. 
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Fernández Bielsa en Junta de Portaveus va sol·licitar que retiraren aqueixa proposta 
perquè hi havia un compromís per la seua banda d'instal·lar-ho en un període no 
superior a dos mesos, és a dir, al març, però en el mes de juliol Compromís va 
preguntar on estava aqueix compromís, a la qual cosa el Sr. Fernández Bielsa va 
contestar que s'anava a fer efectiu aqueix capritx, perquè pareix que l'Alcalde 
considera que el compliment del ROM és un capritx, i per a ell és una necessitat. 
 
 Prossegueix dient que és molt important que els ciutadans sàpien per què es 
fan les coses, i no s'ha de tindre por de donar respostes i a donar la cara, i aquesta és 
la raó de no haver retirat la moció, perquè pareix que hi ha a qui li molesta que es 
facen preguntes, quan ell considera que forma part del joc democràtic respondre a les 
qüestions que planteja la ciutadania, així com donar veu als seus representants. 
 
 Finalitza dient que l'incompliment de l'article 49 del ROM no és una excepció, 
perquè a vegades s'ha demostrat en aquest Ple un desconeixement del propi 
Reglament per part de qui ho dirigeix, i recorda que en una ocasió en què va sol·licitar 
la paraula per al·lusions, la qual cosa està permés per l'article 55, que desconeixia per 
complet el Sr. Fernández Bielsa. Afig que per tot això demanaria que ni aquest ni cap 
altre grup haja de tornar a presentar una moció a aquest Ple perquè es complisca la 
normativa vigent. 
 
 El Sr. López Bronchud no fa ús del seu torn de paraula 
 
 Pren la paraula el Sr. Catalá Martínez, per part del grup PSOE, i diu que 
entenia que la moció devia d'haver sigut retirada, i li ha resultat curiós que el 
proponent de la moció, una vegada que ha vist que s'ha portat ja a cap el que sol·licita 
en la mateixa, seguisca amb ella dient que va molt més enllà. 
 
 Assenyala que el primer punt de la presa d'acords que planteja la moció és una 
tautologia, i ningú pot estar en desacord amb el mateix. Afig que tant és així que 
l'equip de govern va més enllà, atés que en el mencionat punt només es planteja la 
igualtat de temps per a exposar i defendre les mocions, però en un Ple hi ha moltes 
més coses que són igual o més importants, i estan encantats en que no es tracte 
només de les mocions, sinó de tots els punts que constitueixen l'orde del dia. D'altra 
banda, diu, en el segon punt es demana que s'instal·le un comptador que ja està 
instal·lat i que hui, amb l'inici del curs polític, estava planificat el seu funcionament. Per 
tot això, repeteix que la moció està complida. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que ja es va parlar 
de la possibilitat d'instal·lar un comptador, cosa que ja s'ha fet, per la qual cosa el punt 
segon de la moció que presenta Compromís ja s'ha complit, però entén l'esperit de la 
moció i, per tant, la votarà a favor. 
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 En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín assenyala que, com ha explicat 
anteriorment, ha mantingut la moció perquè considerava que se li havia d'haver 
informat en la Junta de Portaveus, i perquè entén que els representants dels ciutadans 
estan obligats a donar explicacions de per què passen les coses i, finalment, vol que 
es complisca el conjunt del Reglament Orgànic Municipal.  
 
 Finalitza agraint que s'haja instal·lat el comptador perquè no confiava en que 
fóra a succeir. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que 
mentres escoltava les anteriors intervencions s'ha acordat d'una frase de la pel·lícula 
Es fa de dia que no és poc, de José Luis Cuerda, que deia: “Senyor Alcalde, tots som 
contingents però vosté és necessari” i pensa que qualsevol veí que els estiga veient 
des de casa pensarà que aquests senyors porten vint minuts parlant sobre posar un 
rellotge o no en el saló de plens en ple segle XXI, per la qual cosa han d'estar a casa 
flipant molt. Afig que ací els contingents i els necessaris són caducs, i demana que es 
guarde el vídeo i, d'ací a uns anys, vegen tots quines coses eren capaços de debatre. 
Açò, diu, no ho diu a favor d'uns o en contra d'altres, perquè li pareix molt lògic que el 
saló de plens tinga un rellotge que els ajude a tallar quan toca, i està molt bé que un 
es reeduque i aprenga a parlar menys i a escoltar més, però la realitat és que s'està 
l'any 2018 i que un saló de plens tinga un rellotge no hauria de ser una petició d'un 
grup de l'oposició, que es complisca el ROM no hauria de ser una petició de ningú, 
sinó que tot això hauria de ser producte de la lògica, i les ferramentes que es disposen 
en el segle XXI haurien d'estar al servei dels ciutadans i, per tant, dels seus 
representants. 
 
 Assenyala que els ciutadans i ciutadanes podran veure aquest ple per 
streaming, que és quelcom que va sol·licitar el grup Popular i que, encara que pareixia 
que mai arribaria, al final va arribar, la qual cosa li fa pensar que potser hagen de 
portar mocions que va presentar el seu grup i van ser rebutjades per la majoria 
absoluta del grup Socialista per a veure si finalment són aprovades. 
 
 Finalitza dient que considera que la proposta de Compromís va estar molt bé, 
independentment de que el comptador ja estiga col·locat, per la qual cosa el vot del 
seu grup serà favorable. Finalment diu que tots han de posar-se les piles perquè la 
ciutadania veja que els debats del Ple són més seriosos que el que últimament s'està 
veient. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Catalá Martínez diu que coincideix un poc 
amb allò que s'ha manifestat, i els que estiguen veient el Ple pensaran que s'està fent 
un debat sobre quelcom que ja existeix. 
 



 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es 

 

 

 

 Anuncia que el vot serà favorable perquè votar en contra, ara que ja està 
instal·lat el comptador que es demana, seria un poc de bojos. 
 
 Continua dient que no es tracta de demanar el mateix moltes vegades, sinó de 
que aquest tema es va sol·licitar al seu dia i es van comprometre que amb l'inici del 
curs polític s'anava a instal·lar, s'ha fet, i caldran acostumar-se a això tots i totes. 
 
 Assenyala que vol comentar algunes coses que s'han dit, com la relativa a la 
discrecionalitat de l'Alcalde, i diu al senyor Gil que ha sigut un poc irrespectuós, 
perquè l'Alcalde no és el director del Ple sinó el President, i regula el funcionament del 
Ple amb l'assessorament del Secretari, ambdós, per tant, vetlen pel seu bon 
funcionament, tant del Ple com d'altres òrgans col·legiats. 
 
 Respecte d'aquesta sessió, diu que han intervingut en la mateixa molts regidors 
i s'han produït xiulits, però cap ha sigut en relació a les intervencions de l'equip de 
govern, sinó del Sr. López Bronchud, i si no haguera estat l'aparell hauria prolongat la 
seua intervenció, perquè estàs convençut de que el Sr. Alcalde li haguera deixat 
prosseguir amb la mateixa i, afig, fins ara el Sr. Alcalde ha deixat més temps de 
l'establit a tots, tant a l'oposició com a l'equip de govern, i recorda que en alguna 
ocasió el senyor Alcalde li ha tallat, a pesar de jugar en el mateix equip.  
 
 Prossegueix dient que si l'Alcalde en aquesta legislatura ha sigut un poc 
benèvol potser ho ha sigut amb el portaveu de Compromís, perquè poden recordar 
que en una ocasió el mateix va abandonar el seu lloc, es va alçar amb una certa 
“agressivitat” i es va dirigir tant a l'Alcalde com al Secretari. 
 
 En el fet que contestar preguntes és una obligació de l'equip de govern diu que 
sí, que per descomptat és la seua obligació, i així ho fan. 
 
 Finalitza dient que estan encantats de que el rellotge s'haja instal·lat i de que 
s'haja començat amb aquesta dinàmica que han de continuar. 

 
Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres 

assistents, va acordar aprovar la moció següent: 
 
“Segons el punt 49 del ROM, cada portaveu disposarà d'un primer torn que no 

excedirà de deu minuts i un segon que no passarà de cinc minuts. Encara que 
sempre amb consulta prèvia dels portaveus podria excedir-se segons la importància 
de l'assumpte a tractar. 

 
A causa que en el debat del Ple no sempre tots els grups polítics tenen el 

mateix temps de debat, el Ple Municipal de la Corporació Local adopta els acords 
següents: 
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Primer: Que tots els grups polítics tingan el mateix temps per a realitzar 

l'exposició i defensa de cada moció, com diu el punt 49 del ROM. 
 
Segon: posar un comptador perquè tant qui defén la moció com el que està 

seguint el debat puga saber quant temps porta en la seua exposició”. 
 
Urgències: 
 

 A) DELEGACIÓ EN L'ALCALDIA D'ATRIBUCIONS EN MATÈRIA DE 
CONTRACTACIÓ REFERIDES EXCUSIVAMENTE A ACTUACIONS 
RELACIONADES AMB EL SUBMINISTRAMENT I INSTAL·LACIÓ D'ENLLUMENAT 
PÚBLIC EN DIVERSOS CARRERS DEL MUNICIPI 
 
 Se n adona de la proposta de l'Alcaldia relativa a la delegació en l'Alcaldia 
d'atribucions en matèria de contractació referides exclusivament a actuacions 
relacionades amb el subministrament i instal·lació d'enllumenat públic en diversos 
carrers del municipi. 
 
 El Sr. Alcalde anuncia que el debat d'aquest punt i el següent a tractar per 
urgència es realitzarà conjuntament. 
 
 Pren la paraula el portaveu de Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i diu 
que aquesta és la fórmula que s'ha tractat en aquest Ple i en altres anteriors, i el seu 
grup polític entén que és convenient agilitzar els processos de contractació, 
màximament si es tracta de la il·luminació dels camps de futbol de la Canaleta, que ja 
estan pràcticament funcionant, així com el subministrament per a l'enllumenat de 
diversos carrers del municipi. 
 
 Prossegueix dient que l'aprovació per l'alcaldia dels distints actes administratius 
encaminats a la contractació suposa una reducció de terminis, a causa del 
procediment requerit per a l'adopció d'acords pel Ple.  
 
 Finalitza anunciant el seu vot favorable.  
 
 El portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, anuncia el seu vot 
favorable. 
 
 Per part del grup Popular pren la paraula el Sr. Martínez Montoro, i diu que 
s'està parlant del subministrament de rènting de projectors d'il·luminació i de lísing de 
les torres per als camps de futbol de la Canaleta, amb un cost respectivament de 
260.000 i 70.000 euros i, d'altra banda, d'un gasto total previst de 370.000 euros per a 
la il·luminació de diversos carrers del municipi. 
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 Pregunta en quin capítol i programa del pressupost municipal es van a incloure 
aquests punts, així com qual serà la duració d'aquests contractes, perquè es diu que 
seran superiors a quatre anys però no se sap de quants anys s'està parlant. 
 
 Prossegueix dient que en l'informe de l'oficina tècnica es diu que “no obstant 
això, els costos s'estimen provisionals, ajustant els mateixos durant l'elaboració dels 
projectes tècnics associats, estudi detallat dels preus de mercat i preparació de 
documentació tècnica per a la contractació”. És a dir, no porten a Ple pràcticament res 
excepte la delegació en si, i els haguera agradat que haguera un projecte, més en 
relació als camps de futbol, que ja és una obra que té un cert recorregut i ha patit unes 
dilacions ja llargues: En relació a això, vol preguntar si açò farà que s'allargue més 
l'espera dels clubs i jugadors i impossibilitara la seua utilització fins a novembre, 
octubre…  
 
 Per part del grup PSOE, pren la paraula el Sr. Arenes Almenar ,i diu que es 
tracta d'agilitzar els tràmits en la contractació d'aquests conceptes. Quant a la 
il·luminació del camp de futbol, diu que és una fase més d'una rehabilitació integral 
que estan duent a terme i que solucionarà els problemes d'il·luminació que es tenien 
en aquesta instal·lació des de fa més de deu anys. Afig que les torres existents 
estaven ubicades en els cantons d'un únic camp de futbol rodejat d'una pista 
d'atletisme, i amb la nova construcció es pas de tindre un camp a dos, per la qual cosa 
la il·luminació no era l'adequada. 
 
 Per això, diu, es van realitzar dos procediments: d'una banda, instal·lar unes 
noves torres, de les que, com va explicar en la comissió, la part de la fonamentació ja 
s'està realitzant. Afig que les torres portaran nous focus led, amb la qual cosa es 
reduirà el consum elèctric i suposarà un estalvi econòmic. 
 
 D'altra banda, diu, s'ha aprofitat la realitzat d'aquest expedient complex i 
canviaran fanals deteriorades i per a col·locar peretes led. Amb aquestes actuacions, 
prossegueix, s'aconseguirà millorar l'eficiència elèctrica, millorant la il·luminació i 
reduint el consum. 
 
 Assenyala que ara es tracta només d'aprovar la delegació, i després es 
tractaran els tràmits de contractació i rebran els plecs que s'estan elaborant, el 
projecte, i podran fer les aportacions i al·legacions que vullguen, així com disposaran 
de les comissions informatives per a fer les preguntes que desitgen en relació al 
mateix. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Martínez Montoro diu que ha realitzat tres 
preguntes: en quin capítol i programa es va a incloure aquest punt, per a quants anys 
es té previst que es realitzen aquests contractes, i quan s'anava a allargar l'espera per 
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a poder tornar a disfrutar dels camps de futbol. Assenyala que si es porta una 
delegació per urgència pareix que açò no estava ben previst. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Arenes Almenar diu que el capítol a què 
ira assignat serà el que li toque segons la naturalesa del gasto. Sobre la duració diu 
que es fa rènting i lísing perquè la vida útil de les torres no és la mateixa que la dels 
projectors, per la qual cosa tindrà una duració diferent. Repeteix que ara només es 
tracta de la delegació i estan per realitzar els plecs tècnics. 
 
 Afirma que el govern sí que planifica, però la nova llei de contractació pública 
que va aprovar el govern de Rajoy ha provocat que els tècnics tinguen un treball extra 
i coste molt traure els projectes. Encara així, diu, aquest Ajuntament és líder a traure 
els projectes avant, perquè hi ha molts ajuntaments que tenen molts contractes parats 
i que inclús no han pogut obrir la piscina a l'estiu perquè tenen bloquejat el 
departament de contractació. Afig que a Mislata no passa això i ixen tots els projectes 
pel treball que estan fent els tècnics. 
 
 Prèvia declaració d'urgència, que és aprovada per unanimitat, l'Ajuntament Ple, 
per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord següent: 
 

Vista la proposta de la regidoria de serveis municipals, de data 25 de setembre 
de 2918, en la que se sol·licita que siga valorada la possibilitat que el ple delegue en 
l'alcaldia les atribucions per a contractar el subministrament i instal·lació de fanals en 
diversos carrers del municipi pel sistema de lísing. L'actuació, sense perjuí de la 
possibilitat d'alguna modificació, afectarà fonamentalment els carrers següents: 
Sequera de Favara, Clara Campoamor, Rigoberta Menchú, Pirotècnic Gori, Pio X, 
SAN Miguel, Marcelino Orella, Dos de Maig, Joan de Joanes, Victòria Kent, Marià 
Benlliure, Antonio Aparisi, Miguel Quiles, SAN Francisco d'Assís, Aparisi i cudol, 
Cristobal Colom, Pintor Sorolla, Antonio Machado, S. Llopis d’Albero, Karl Marx. Per al 
compendi de les actuacions s'estima inicialment un gasto total previst de 370.000 €, 
sent el mateix una estimació inicial indicada pels serveis tècnics municipals. 

 
Considerant que la competència de la contractació correspondria al ple a causa 

de la duració del contracte, que serà superior a quatre anys. 
 
Considerant les raons en què es funda la proposta, consistents en que és 

convenient agilitzar el procediment de contractació. 
 
Considerant que l'aprovació per l'alcaldia dels distints actes administratius 

encaminats a la contractació suposa una reducció de terminis, a causa del 
procediment requerit per a l'adopció d'acords pel ple. 

 



 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es 

 

 

 

Segons la disposició addicional segona de La Llei 9/2017, de 8 de novembre, 
de Contractes del Sector Públic, correspon a l'alcalde la competència com a òrgan de 
contractació en contractes d'obres, subministraments, serveis i altres quan el seu 
import no supere el 10% dels recursos ordinaris del Pressupost ni la quantia de sis 
milions d'euros, inclosos els gastos de caràcter plurianual quan la seua duració no 
supere els quatre anys. En els altres supòsits, la contractació correspon al ple. 

 
Vist l'art. 22.4 de la Llei 7/1985, Reguladora de les bases del règim local, 

segons el qual el Ple pot delegar l'exercici de les seues atribucions en la junta de 
Govern o en l'Alcalde excepte les enunciades en determinats paràgrafs de l'apartat 2 
de l'esmentat article, entre les que no es troba el paràgraf q) “ Les altres que 
expressament li conferisquen les lleis”. 

 
Previs els informes de Secretaria i Intervenció emesos en data 27 de setembre 

de 2018. 
 
S'acorda: 
 
Primer: Delegar en l'alcaldia la competència per a la contractació del 

subministrament i instal·lació d'enllumenat públic en diversos carrers del municipi pel 
sistema de lísing, incloent-hi l'aprovació de l'expedient i tots els actes derivats de la 
contractació, encara que la duració del gasto excedisca de quatre anys. 

 
Segon: L'import no excedirà del 10% dels recursos ordinaris del Pressupost ni 

la quantia de sis milions d'euros. 
 
 B) DELEGACIÓ EN L'ALCALDIA D'ATRIBUCIONS EN MATÈRIA DE 
CONTRACTACIÓ REFERIDES EXCUSIVAMENTE A ACTUACIONS 
RELACIONADES AMB LA IL·LUMINACIÓ DELS CAMPOS DE FUTBOL DE LA 
CANALETA 
 
 Se n adona de la proposta de l'Alcaldia sobre delegació en l'Alcaldia 
d'atribucions en matèria de contractació referides exclusivament a actuacions 
relacionades amb la il·luminació dels camps de futbol de la Canaleta. 
 
 Prèvia declaració d'urgència que és aprovada per unanimitat, l'Ajuntament Ple, 
per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord següent: 
 

Vista la proposta de la regidoria d'esports, de data 25 de setembre de 2918, en 
la que se sol·licita que siga valorada la possibilitat que el ple delegue en l'alcaldia les 
atribucions per a contractar el subministrament de rènting de projectors d'il·luminació i 
lísing de les torres per als camps de futbol de La Canaleta. El cost previst de l'actuació 
és de 260.000 euros i 70.000 euros, respectivament. 
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Considerant que la competència de la contractació correspondria al ple a causa 

de la duració del contracte, que serà superior a quatre anys. 
 
Considerant les raons en què es funda la proposta, consistents en que és 

convenient agilitzar el procediment de contractació. 
 
Considerant que l'aprovació per l'alcaldia dels distints actes administratius 

encaminats a la contractació suposa una reducció de terminis, a causa del 
procediment requerit per a l'adopció d'acords pel ple. 

 
Segons la disposició addicional segona de La Llei 9/2017, de 8 de novembre, 

de Contractes del Sector Públic, correspon a l'alcalde la competència com a òrgan de 
contractació en contractes d'obres, subministraments, serveis i altres quan el seu 
import no supere el 10% dels recursos ordinaris del Pressupost ni la quantia de sis 
milions d'euros, inclosos els gastos de caràcter plurianual quan la seua duració no 
supere els quatre anys. En els altres supòsits, la contractació correspon al ple. 

 
Vist l'art. 22.4 de la Llei 7/1985, Reguladora de les bases del règim local, 

segons el qual el Ple pot delegar l'exercici de les seues atribucions en la junta de 
Govern o en l'Alcalde excepte les enunciades en determinats paràgrafs de l'apartat 2 
de l'esmentat article, entre les que no es troba el paràgraf q) “ Les altres que 
expressament li conferisquen les lleis”. 

 
Previs els informes de Secretaria i Intervenció, de data 27 de setembre de 

2018.  
 
S'acorda: 
 
1. Delegar en l'alcaldia la competència per a la contractació del 

subministrament de rènting dels projectors d'il·luminació i lísing de les torres 
per als camps de futbol de La Canaleta, incloent-hi l'aprovació de l'expedient 
i tots els actes derivats de la contractació, encara que la duració del gasto 
excedisca de quatre anys. 

 
2. L'import no excedirà del 10% dels recursos ordinaris del Pressupost ni la 

quantia de sis milions d'euros. 
 

Part destinada al control dels altres òrgans de govern 
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  12.- CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDÍA-
PRESIDENCIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA 26 DE juliol de 2018.- 

 En compliment d'allò que s'ha previngut en l'art. 42 del vigent Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se n adona de 
les resolucions adoptades per l'Alcaldía-Presidencia, així com dels acords adoptats 
per la Junta de Govern des de la sessió ordinària celebrada el dia 26 de juliol de 2018. 

 
13.- Precs i preguntes- 
 
- El Sr. Gil i Marín diu que vol fer un prec en relació a la comissió 

d'accessibilitat, que es convoque el més ràpidament possible, més després 
d'haver trobat carències en el carrer Hospital i entendre que és en aqueixa 
comissió on haurien de tractar-se aquestes qüestions. 

 
El Sr. Alcalde respon que traslladarà el prec a la delegada corresponent. 
 

- El Sr. Gandia Escorihuela diu que el senyor Alcalde ha de ser coneixedor de 
les queixes dels usuaris del curs de ioga: en primer lloc, perquè no existia 
monitor, i recentment per una altra sèrie de raons que han firmat els usuaris, 
i els agradaria saber, perquè així se l'han demanat veïns d'aquest municipi, 
com està actualment la situació. 

 
El Sr. Alcalde respon que desconeix la situació i que els podran informar els 
tècnics en la següent comissió corresponent. 
 

- El Sr. Martínez Montoro diu que, com en l'anterior punt ha quedat una 
pregunta sense resoldre, torna a preguntar per a quan estaran disponibles 
els camps de futbol per al seu ús i gaudi per part dels clubs de futbol i els 
afectats, que són els jugadors i les jugadores, i si les obres d'il·luminació ho 
van a retardar. 

 
El Sr. Alcalde respon que tan prompte com com siga possible i, en tot cas, 
té a la seua disposició les comissions de cultura per a poder fer un 
seguiment de l'obra i preguntar sobre les qüestions tècniques 

 
I no havent-hi més assumptes que tractar, sent les vint-i-dos hores i vint minuts, 

per l'Alcaldía-Presidencia es va alçar la sessió, de tot això s'estén la present acta, que 
firma el Sr. Alcalde-Presidente, amb mi el Secretari que En done fe. 

 
L'ALCALDE        EL SECRETARI 
 


